
Zápis z 14. zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje 
konaného dne 25. února 2019 

 
 
Zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje (ZOK) bylo zahájeno dne 25. 2. 2019  
v 10:00 hod. ve velkém zasedacím sále budovy Magistrátu města Olomouce, 
Hynaisova 10, Olomouc. Zasedání se zúčastnilo 51 členů zastupitelstva kraje, 
4 členové byli nepřítomni. 
 
Z účasti na zasedání byli omluveni: RSDr. Alexander Černý, MUDr. Zbyněk Habrnal  
a RNDr. Ladislav Šnevajs, MUDr. Ivo Mareš, MBA. 
 
V průběhu ZOK zasedání opustili: Ing. Roman Kalous (odchod 12:55 hod.), 
Ing. Hana Mazochová (odchod 13:10 hod.), Ing. Michal Symerský (odchod  
13:10 hod.). 
 
Zasedání řídil hejtman Olomouckého kraje Ladislav Okleštěk. 
 
V části bodu 35 řídil zasedání Mgr. Jiří Zemánek, 1. náměstek hejtmana. 
 
 
 

1. Zahájení, volba pracovních komisí a ověřovatelů zápisu, schválení 
programu zasedání 
 
L. Okleštěk zahájil zasedání zastupitelstva. Na úvod zasedání připomněl, že 
v souladu s platným Jednacím řádem ZOK je ze zasedání zajištěn on-line přenos 
a také pořizován audiozáznam pro účely zápisu ze zasedání a pro zveřejnění na 
webových stránkách kraje. Pro vystupující z řad veřejnosti z důvodu pořizování 
audiozáznamu uvedl, že vystupující má právo podat námitku proti případnému 
zveřejnění záznamu ve smyslu zákona o ochraně osobních údajů. Námitka bude 
zaznamenána do zápisu a v případě uznání námitky bude před případným 
zveřejněním záznamu daná část záznamu upravena. Dále požádal všechny 
zastupitele o přihlášení se čipy, pokud tak již sami neučinili. 
 
Dle prezenční listiny je dnešnímu jednání přítomno 49 členů zastupitelstva. Pro 
přesnou informaci o počtu přítomných zde v sále byla provedena prezence pomocí 
hlasovacího systému – cvičným hlasováním (Hlasování č. 1). Konstatoval, že je 
přihlášeno a tedy na dnešním zasedání přítomno 51 členů ZOK. Jednání je tak 
přítomna nadpoloviční většina všech členů ZOK a je možné pokračovat v jednání. 
 
L. Okleštěk připomněl, že členové zastupitelstva se mohou hlásit o slovo v průběhu 
zasedání pomocí hlasovacího zařízení (v případě poruchy zvednutím ruky). Ke slovu 
je možno se přihlásit do ukončení diskuze. Určil zapisovatelku Jolanu Dulovczovou 
a osobu zodpovědnou za obsluhu elektronického hlasovacího zařízení 
Ing. Luďka Niče, vedoucího odboru kancelář hejtmana, který je rovněž hlavním 
skrutátorem. Připomněl, že hlasovat se může vždy až po zaznění gongu. 
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Zastupitelstvo schválilo jako ověřovatele zápisu: 
 
- ANO 2011  Ing. Hanu Mazochovou 
- ČSSD  Bc. Pavel Šoltys, DiS. 
- KSČM  Ludvík Šulda, BBA 
- Koalice pro OlK Mgr. Ivo Slavotínek 
- STAN+ProOl Ing. Tomáš Müller 
- ODS   Ing. Mgr. Martin Kučera, MPA, MBA 
- SPD+SPO  Mgr. Stanislav Kaláb 
 
Přítomno 50, pro 45, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5. 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 2 
 
K zápisu ze zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje ze dne 17. 12. 2018 nebyly 
vzneseny žádné námitky proti zápisu, v souladu s Jednacím řádem Zastupitelstva 
Olomouckého kraje se tedy zápis považuje za schválený. 
 
L. Okleštěk: S technickou poznámkou se hlásí Ing. Sršeň. 
 
Ing. Sršeň oznámil, že na on-line přenosu není slyšet zvuk. 
 
L. Okleštěk sdělil, že se problém řeší. 
 
K dotazům členů zastupitelstva vzneseným na posledním zasedání dne  
17. 12. 2018: 
 
Byly vzneseny dotazy k bodu 6 Rozpočet Olomouckého kraje 2019, k bodu 9 Dotační 
program Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2019, jeho vyhlášení, k bodu 17 
Zajištění dopravní obslužnosti veřejnou linkovou dopravou v roce 2019 a k bodu 41 
Program památkové péče v Olomouckém kraji v roce 2019. Ve všech případech bylo 
na dotazy odpovězeno písemnou formou a v mnoha případech rovněž osobně. 
 
L. Okleštěk připomněl, že návrhy na úpravy, změny a doplnění usnesení, 
navrženého v materiálu pro jednání zastupitelstva, předloženého zastupitelstvu dle  
Článku 7, odst. 4 jednacího řádu, se předkládají předsedajícímu písemně – na 
formuláři, který je připraven zastupitelům na stůl. 
 
 
Schválení programu zasedání zastupitelstva 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk: Podkladové materiály vám byly k dispozici 
v aplikaci Předlohy od 8. 2. 2019, dodatečně předkládané body byly k dispozici 
v aplikaci Předlohy od 19. 2. 2019, od 8. 2. 2019 jsou podkladové materiály 
k dispozici také občanům ve veřejné mobilní aplikaci a od 14. 2. 2019 jsou materiály 
k dispozici na webu Olomouckého kraje. 
 
Na stůl v den zasedání byla všem zastupitelům předložena aktualizovaná verze 
programu, Příloha č. 4 k bodu 3 Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za 
uplynulé období (tj. usnesení rady z 18. 2. 2019), bod 42 Program na podporu 
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výstavby a rekonstrukcí sportovních zařízení v obcích Olomouckého kraje v roce 
2019 – navýšení alokace, který byl předsedům klubů zastupitelstva zaslán emailem 
v pátek 22. února a bod 43.1. návrh usnesení k prověření dotace na akci „Sportovní 
hvězdy dětem Olomouckého kraje“ (od RNDr. Seitlové). 
 
Byla provedena oprava v důvodové zprávě (DZ): 

 na str. 4 byl do programu doplněn bod 43.1. Prověření dotace na akci 
„Sportovní hvězdy dětem Olomouckého kraje“  

 
 
 
Program zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje: 
 
1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu, schválení programu zasedání 

2. Kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Olomouckého kraje 

3. Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období 

4. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje 

4.1. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje – DODATEK - 

materiál bude předložen dodatečně 

5.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – rozpočtové změny 

5.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – účelové dotace ze státního rozpočtu 

obcím Olomouckého kraje 

5.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – čerpání revolvingového úvěru Komerční 

banky, a.s. 

5.4. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – splátka revolvingového úvěru Komerční 

banky, a.s. 

5.5. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – čerpání úvěru Komerční banky, a.s. 

6.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2019 – rozpočtové změny 

6.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2019 – rozpočtové změny – DODATEK - 

materiál bude předložen dodatečně 

6.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2019 – čerpání revolvingového úvěru Komerční 

banky, a.s. 

6.2.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2019 – čerpání revolvingového úvěru Komerční 

banky, a.s. – DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

6.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2019 – splátka revolvingového úvěru Komerční 

banky, a.s. 

6.4. Rozpočet Olomouckého kraje 2019 – příspěvek na výkon státní správy obcím 

Olomouckého kraje 
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6.5. Rozpočet Olomouckého kraje 2019 – účelové dotace ze státního rozpočtu 

obcím Olomouckého kraje 

7. Rozpis strojních investic a nové projektové dokumentace pro příspěvkovou 

organizaci Správa silnic Olomouckého kraje 

8. Zabezpečení činnosti Krajského úřadu Olomouckého kraje při provádění 

prevence v oblasti BESIP v roce 2019 a vyhodnocení za rok 2018 

9. Dodatek č. 26 ke zřizovací listině příspěvkové organizace Správa silnic 

Olomouckého kraje 

10. Dodatek č. 1 ke Smlouvě o úhradě kompenzace se statutárním městem 

Přerov 

11. Dohoda o narovnání úhrady kompenzace za vzájemné zajištění dopravní 

obslužnosti veřejnou linkovou osobní dopravou s Pardubickým krajem  - 

staženo 

12.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku 

12.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku 

12.2.1

. 

Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – DODATEK - 

materiál bude předložen dodatečně 

12.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku 

12.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku 

12.4.1

. 

Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku – 

DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

12.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého majetku 

13. Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací 

14. Program na podporu vzdělávání na vysokých školách v Olomouckém kraji 

v roce 2019 – vyhodnocení dotačního titulu 1 - materiál bude předložen 

dodatečně 

15. Rozpis rozpočtu škol a školských zařízení v působnosti Olomouckého kraje 

v roce 2018 

16. Dotace obcím na území Olomouckého kraje na řešení mimořádných událostí 

v oblasti vodohospodářské infrastruktury v roce 2019 – vyhlášení 

17. Program finanční podpory poskytování sociálních služeb v Olomouckém kraji 

18. Program finanční podpory poskytování sociálních služeb v Olomouckém kraji, 

Podprogram č. 1 
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19. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti sociální 

20. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti sociální 

21. Zdravotně-preventivní program v Olomouckém kraji v roce 2019 – Zdraví 

2020 

22. Pověření službou obecného hospodářského zájmu – nemocnice ve 

Šternberku 

23. Strategický protidrogový plán Olomouckého kraje na období 2019–2022 

24. Dotační program Olomouckého kraje Program na podporu poskytovatelů 

paliativní péče v roce 2019 – vyhlášení  - materiál bude předložen 

dodatečně 

25. Program pro oblast protidrogové prevence v roce 2019 – vyhlášení - materiál 

bude předložen dodatečně 

26. Majetkové záležitosti příspěvkových organizací Olomouckého kraje 

27. Návrh Aktualizace č. 3 Zásad územního rozvoje Olomouckého kraje 

28. Pořízení Aktualizace č. 4 Zásad územního rozvoje Olomouckého kraje 

zkráceným postupem 

29. Žádosti o poskytnutí individuální dotace v oblasti strategického rozvoje 

30. Projekt Opolského vojvodství – nefinanční zapojení Olomouckého kraje 

31. Projekty spolufinancované z evropských a národních fondů ke schválení 

financování 

32. Poskytování cestovních náhrad členům Zastupitelstva Olomouckého kraje 

33. Poskytnutí finančního daru z rozpočtu Olomouckého kraje České republice – 

Hasičskému záchrannému sboru Olomouckého kraje 

34. Dotace na činnost, akce a projekty hasičů, spolků a pobočných spolků hasičů 

Olomouckého kraje 2019 – vyhodnocení dotačního titulu 2 

35. Zajištění drážní dopravy v Olomouckém kraji po roce 2019 – Oznámení - 

materiál bude předložen dodatečně 

36. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti školství - materiál bude 

předložen dodatečně 

37. Žádosti o poskytnutí individuálních dotací v oblasti kultury a památkové péče - 

materiál bude předložen dodatečně 

38. Ceny Olomouckého kraje za přínos v oblasti kultury za rok 2018 - materiál 

bude předložen dodatečně 
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39. Program na podporu aktivit v oblasti životního prostředí a zemědělství 2019 – 

vyhlášení - materiál bude předložen dodatečně 

40. Žádosti o poskytnutí individuální dotace v oblasti životního prostředí 

a zemědělství - materiál bude předložen dodatečně 

41. Individuální dotace v oblasti krizového řízení - materiál bude předložen 

dodatečně 

42. Program na podporu výstavby a rekonstrukcí sportovních zařízení v obcích 

Olomouckého kraje v roce 2019 – navýšení alokace - materiál bude 

předložen na stůl 

43. Různé 

43.1. Různé – Prověření dotace na akci „Sportovní hvězdy dětem Olomouckého 

kraje“ - materiál bude předložen na stůl 

44. Závěr 

 
O upraveném programu 14. zasedání ZOK bylo hlasováno. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/1/2019 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0. Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 3 
 
 
 

2. Kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/2/2019 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 4 
 
Dodatečně byla provedena technická oprava V Příloze č. 1 – aktualizace 
schválených čísel usnesení. 
 
 
 

3. Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. Jurečka požádal, zda by v materiálech, které projednává rada, mohlo být 
v případě bodů týkajících se udělování individuálních dotací uvedeno přímo 
v usnesení rady komu je dotace udělována. 
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L. Okleštěk reagoval, že se jedná o technickou záležitost, kterou předloží 
k projednání Radě Olomouckého kraje. Dle jeho názoru nic nebrání tomu, aby se 
takto postupovalo. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/3/2019 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 5 
 
 
 

4. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/4/2019 
Přítomno 51, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 6 
 
 
 

4.1. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje – 
DODATEK 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/5/2019 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 7 
 
 
 

5.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – rozpočtové změny 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Po dohodě s předsedkyní Finančního výboru 
ZOK Ing. Mazochovou informoval, že všechny předkládané materiály jsou 
odsouhlaseny Finančním výborem. Materiál je předkládán zastupitelstvu pouze na 
vědomí. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/6/2019 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 8 
 
 
 

5.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – účelové dotace ze státního 
rozpočtu obcím Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Jedná se o průtokové dotace obcím OK 
a příspěvkovým organizacím zřizovaným těmito obcemi, poskytované ze státního 
rozpočtu. Materiál je předkládán zastupitelstvu pouze na vědomí. 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/7/2019 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 9 
 
 
 

5.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – čerpání revolvingového úvěru 
Komerční banky, a.s. 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Zastupitelstvu je předkládána na vědomí 
informace o jednotlivých dílčích čerpáních revolvingového úvěru určeného na 
předfinancování investičních akcí, které jsou spolufinancovány z evropských fondů, 
jedná se o sedmadvacáté dílčí čerpání ve výši 29 313 000 Kč. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/8/2019 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 10 
 
 
 

5.4. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – splátka revolvingového úvěru 
Komerční banky, a.s. 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Jedná se splátku revolvingového 
úvěru s Komerční bankou, ZOK předkládá na vědomí informace o jednotlivých 
splátkách revolvingového úvěru, teď konkrétně o splátce ve výši 6 988 000 Kč, která 
byla schválena na jednání rady 17. 12. 2018. 
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L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/9/2019 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 11 
 
 
 

5.5. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – čerpání úvěru Komerční 
banky, a.s. 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. ZOK je informováno o jednotlivých čerpáních 
z úvěru určeného na kofinancování investičních akcí, které jsou spolufinancované 
z fondů Evropské unie, jedná se o 16. dílčí čerpání ve výši 90 362 Kč. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/10/2019 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 12 
 
 

6.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2019 – rozpočtové změny 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. V přílohách číslo 1 a 2, které byly schváleny 
ROK dne 21. 1. 2019 a 4. 2. 2019, jsou předkládány ZOK na vědomí informace 
o zapojení účelových dotací ze státního rozpočtu pro OK a jím zřizované příspěvkové 
organizace. Rozpočtová změna v Příloze číslo 3 byla odsouhlasena ROK a taktéž je 
předkládána ZOK ke schválení. Jedná se o navýšení příjmu kraje o výnosy ze 
zveřejněné inzerce v měsíčníku „Olomoucký kraj“ v roce 2019. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/11/2019 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 13 
 
 
 

6.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2019 – rozpočtové změny – 
DODATEK 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. V Příloze č. 1 se jedná především o zapojení 
účelových dotací ze státního rozpočtu pro OK a jím zřizované příspěvkové 
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organizace. V Příloze č. 2 se jedná se o navýšení příjmů OK v celkové výši 
33 533 965 Kč.  Materiál byl odsouhlasený ROK a je předkládán ZOK ke schválení. 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/12/2019 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 14 
 
 
 

6.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2019 – čerpání revolvingového úvěru 

Komerční banky, a.s. 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. ZOK je předkládána na vědomí informace 
o jednotlivých čerpáních, jedná se o 28. a 29. dílčí čerpání, dle důvodové zprávy. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/13/2019 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 15 
 
 
 

6.2.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2019 – čerpání revolvingového úvěru 
Komerční banky, a.s. – DODATEK 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. ZOK je předkládána na vědomí informace 
o jednotlivých čerpáních, tentokrát se jedná o 30. dílčí čerpání revolvingového úvěru 
dle důvodové zprávy.   
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/14/2019 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 16 
 
 
 

6.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2019 – splátka revolvingového úvěru 
Komerční banky, a.s. 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. ZOK je předkládána na vědomí informace 
o jednotlivých splátkách revolvingového úvěru, který je splácen z přijatých dotací. 
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L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/15/2019 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 17 
 
 
 

6.4. Rozpočet Olomouckého kraje 2019 – příspěvek na výkon státní 
správy obcím Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Na vědomí je předkládána informace 
o rozpisu finančního vztahu státního rozpočtu k rozpočtům obcí OK, příspěvku na 
výkon státní správy. Pro rok 2019 byl celkový objem příspěvku valorizován v průměru 
o 10 %. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/16/2019 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 18 
 
 
 

6.5. Rozpočet Olomouckého kraje 2019 – účelové dotace ze státního 
rozpočtu obcím Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Jedná o tzv. průtokové dotace obcím OK 
a příspěvkovým organizacím zřizovaným těmito obcemi, poskytované ze státního 
rozpočtu, především v rámci Operačního programu Zaměstnanost a dotace v rámci 
Operačního programu Výzkum vývoj a vzdělávání. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/17/2019 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 19 
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7. Rozpis strojních investic a nové projektové dokumentace pro 
příspěvkovou organizaci Správa silnic Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. ROK dne 4. 2. 2019 souhlasila s návrhem 
rozpisu strojních investic (viz. Příloha č. 1) a návrhem rozpisu nové projektové 
dokumentace (viz. Příloha č. 2) a předkládá tyto rozpisy ZOK ke schválení. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/18/2019 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 20 
 
 
 

8. Zabezpečení činnosti Krajského úřadu Olomouckého kraje při 
provádění prevence v oblasti BESIP v roce 2019 a vyhodnocení za rok 
2018 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. Materiál je vyhodnocením činnosti 
prevence v oblasti BESIPU za rok 2018 a předkládá ke schválení ZOK zabezpečení 
činnosti Krajského úřadu OK při provádění prevence v oblasti bezpečnosti provozu 
na pozemních komunikacích v roce 2019. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Před zahájením hlasování byla členům ZOK promítána technická oprava usnesení: 

 v bodu 2 usnesení byl doplněn text ... individuální 
 

 

Hlasování o upraveném usnesení: 
Zastupitelstvo Olomouckého kraje po projednání: 
1. bere na vědomí důvodovou zprávu 
2. schvaluje poskytnutí individuální dotace Centru služeb pro silniční dopravu, IČO: 
70898219, se sídlem nábřeží Ludvíka Svobody 1222/12, 110 15 Praha 1, dle bodu 
B důvodové zprávy 
3. schvaluje uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace na zabezpečení činnosti při 
provádění prevence v oblasti bezpečnosti provozu na pozemních komunikacích na území 
Olomouckého kraje v roce 2019 mezi Olomouckým krajem a Centrem služeb pro silniční 
dopravu, se sídlem nábřeží Ludvíka Svobody 1222/12, 110 15 Praha 1,  IČO: 70898219, dle 
Přílohy č. 1 důvodové zprávy 
4. ukládá podepsat smlouvu dle bodu 3 usnesení 
O: Ing. Jan Zahradníček, 2. náměstek hejtmana 
 

Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/19/2019 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 21 
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9. Dodatek č. 26 ke zřizovací listině příspěvkové organizace Správa 
silnic Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. V tomto materiálu se jedná o pohyby 
pozemků, které byly odejmuty a předány do hospodaření příspěvkové organizace, 
jejich výčet je v dodatku uveden. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/20/2019 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 22 
 

10. Dodatek č. 1 ke Smlouvě o úhradě kompenzace se statutárním 
městem Přerov 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. Informoval, že došlo k dohodě na rozšíření 
zajištění veřejné linkové dopravy OK na území města Přerova. Statutární město 
Přerov bude OK hradit kompenzaci za zajištění této dopravní obslužnosti za každý 
jednotlivý rok trvání tohoto dodatku od 1. 1. 2019 ve výši 2 466 815,48 Kč (v roce 
2018 činila úhrada dle smlouvy 2 099 791 Kč). 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/21/2019 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 23 
 
 
 

12.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku 
12.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku 
12.2.1.Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – 
DODATEK 
12.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého 
majetku 
12.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku 
12.4.1.Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku 
– DODATEK 
12.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody 
nemovitého majetku 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Na základě žádosti pana náměstka Ing. Klimeše, 
je zde návrh hlasovat body 12.1.–12.5. en bloc. Jedná se o procedurální návrh, 
o kterém se bude hlasovat. 
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Vyzval zastupitele k dotazům ohledně postupu jednotného hlasování o bodech 
12.1..–12.5. K navrženému postupu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Procedurální hlasování o možnosti hlasovat o bodech 12.1.–12.5.  současně: 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 24 
 
L. Okleštěk předal slovo Ing. Klimešovi, aby stručně uvedl body 12.1.–12.5. včetně. 
 
Ing. Klimeš: Materiály se týkají odprodeje a odkoupení nemovitého majetku, 
bezúplatných nabytí a převodů nemovitého majetku na OK a majetku OK jiným 
vlastníkům. Vše popsáno v důvodových zprávách. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Mgr. Slavotínek vznesl dotaz na pana náměstka Klimeše, případně pana náměstka 
Horáka k bodu 12.2.1., kde se jedná o uzavření budoucí smlouvy kupní na 
odkoupení části pozemku parc. č. 226/7 a o řešení komplikované majetkoprávní 
situace na heliportu letecké záchranné služby Olomouc. Požádal o bližší vysvětlení 
transakce. V důvodové zprávě je odkaz na vyjádření Odboru majetkového, právního 
a správních činností (OMPSČ), že obdržel souběžně žádost o vydání souhlasu se 
stavbou „Vila Park Olomouc – bytový soubor A“ a souhlasu se stavbou 
Technologického parku a.s. Toto téma se již diskutovalo na začátku volebního 
období. Očekával by detailnější vysvětlení záležitosti. Zajímal se, jaké závazky má 
OK vytvořit, aby získal uvedený pozemek a co je do budoucna potřeba udělat pro 
vyřešení situace heliportu. Zda OK činí nějaké závazky, jejichž hodnota zatím není 
vyčíslena. 
 
L. Okleštěk: Do diskuze se přihlásil pan náměstek Horák a následně je připravena 
Mgr. Kamasová. 
 
Mgr. Horák: V této věci se neděje nic nového než to, na čem se pracuje v podstatě 
poslední 2 roky. Probíhá výstavba nových letových koridorů, která by měla být 
dokončena v nejbližších měsících. Tento materiál má v konečné fázi vyřešit záležitost 
tak, aby se předmětný pozemek, v rukou soukromého vlastníka, ocitl v rukou OK. OK 
v této transakci nepřijímá žádné další závazky a celá transakce nečiní žádné nároky 
na rozpočet Olomouckého kraje, vyjma prostředků na odkoupení pozemků. 
 
Mgr. Kamasová, vedoucí OMPSČ: Jak řekl pan náměstek Horák, jedná se 
o majetkoprávní vypořádání posledního pozemku, který se vklínil do areálu heliportu. 
Nyní jde výstavbu druhého heliportu a opravu stávajícího, kterou na vlastní náklady 
provádí společnost Technologický park a.s. Vybudovaná osvětlení a druhý přistávací 
koridor převede do vlastnictví OK bezúplatně, nejpozději do 30. 6. 2019. Budou tři 
vzletové dráhy místo dvou, jedna náhradní a na denní provoz. Dva přistávací 
heliporty a dvoje osvětlení. To je optimalizace, na kterou je navázáno uzavření 
budoucí kupní a samostatné kupní smlouvy. Co se týká souhlasu se stavbou „Vila 
Park Olomouc – bytový soubor A“, neočekávají se žádné náklady nebo podmínky. 
Jedná se o souhlas vlastníka vedlejších nemovitostí. 
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Mgr. Slavotínek vysvětlil, že věc vnímal tak, že majitel okolních pozemků a investor 
budoucích záměrů neměl zájem na zachování tohoto zařízení v této lokalitě, 
vzhledem k dotčení přirozených zájmů budoucích obyvatel lokality. Lze to tedy 
považovat za vyřešené ve smyslu, že heliport a středisko letecké záchranné služby 
tam definitivně zůstává a jeho činnost nebude budoucími stavebními záměry 
investora do budoucna omezena. 
 
Mgr. Kamasová, vedoucí OMPSČ: Ano, zájmy vlastníka sousedních pozemků jsou 
vyřešeny druhým heliportem a třetí dráhou. Šlo o to, aby se nalétávalo z jiné strany, 
než kde se bude stavět, což se tímto vyřešilo.  Proto jsou ochotni OK pozemek 
převést za cenu stanovenou znaleckým posudkem, tím se vyřeší vlastnictví. 
 
L. Okleštěk poděkoval za vysvětlení. Doplnil, že došlo ke změně nastavení letových 
koridorů, tím pádem nebudou dotčené pozemky ničím zatíženy. Letový koridor se 
změní, ale bude zachována letecká záchranná služba, tam kde je. Bude tam heliport, 
jen se změní dráhy nalétávání a zvýší se počet o jeden. Majetek soukromého 
vlastníka, který byl uprostřed letového koridoru, se stane majetkem OK. Vše bude ve 
stávajícím rozsahu, možná lehce navýšeno. Nebudou dotčeny zájmy OK z hlediska 
letecké záchranné služby ani zájmy investora okolních pozemků. 
 
Mgr. Slavotínek: Lze to tedy považovat za trvalé řešení? Není třeba se obávat 
jakéhokoliv omezení nebo tlaku na omezení činnosti střediska Letecké záchranné 
služby Olomouc v budoucnu v důsledku okolních stavebních záměrů? 
 
L. Okleštěk uvedl, že v této chvíli je to skutečně považováno za trvalé řešení a nic 
nebrání tomu, aby Letecká záchranná služba Olomouc fungovala ve stejném 
rozsahu, jako funguje doposud a aby zájmy investora byly naplněny dle jeho 
představ. 
 
K obsahu projednávaných materiálů 12.1.–12.5. nebyly vzneseny další připomínky 
ani dotazy. 
 
Jedním hlasováním byla schválena usnesení k následujícím bodům: 
12.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku 
– UZ/14/22/2019 
12.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku 
–  UZ/14/23/2019 
12.2.1. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – DODATEK 
–  UZ/14/24/2019 
12.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku 
 –  UZ/14/25/2019 
12.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku 
–  UZ/14/26/2019 
12.4.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku – 
DODATEK –  UZ/14/27/2019 
12.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého 
majetku –  UZ/14/28/2019 
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Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 25 
 
 
 

13. Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací 
 
Úvodní slovo přednesl L. Hynek. ROK předkládá ke schválení ZOK 3 změny 
u školských příspěvkových organizací. Vše je popsáno v důvodové zprávě. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/29/2019 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 26 
 
 
 

14. Program na podporu vzdělávání na vysokých školách 
v Olomouckém kraji v roce 2019 – vyhodnocení dotačního titulu 1 
 
Úvodní slovo přednesl L. Hynek. V materiálu je vyhodnocení dotačního titulu číslo 1, 
který se týká podpory vysokých škol. Byly přijaty 3 žádosti vysokých škol o poskytnutí 
dotace. Všechny splnily kritéria dle pravidel dotačního programu. Celková alokace 
byla 9 mil. Kč, rozdělení dle jednotlivých vysokých škol 3 mil. Kč na každou, na 
každého žadatele. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/30/2019 
Přítomno 51, pro 41, proti 0, zdržel se 8, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 27 
 
 
 

15. Rozpis rozpočtu škol a školských zařízení v působnosti 
Olomouckého kraje v roce 2018 
 
Úvodní slovo přednesl L. Hynek. Jedná se o obsáhlý materiál, který je předkládán 
ZOK na vědomí. Řeší náklady přímé, které byly přes OK rozděleny do všech škol. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/31/2019 
Přítomno 51, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 28 
 
 
 

16. Dotace obcím na území Olomouckého kraje na řešení 
mimořádných událostí v oblasti vodohospodářské infrastruktury v roce 
2019 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. V tomto bodě jsou předkládána ZOK ke 
schválení pravidla dotačního titulu OK. Jedná se o dotace na řešení mimořádných 
událostí v oblasti vodohospodářské infrastruktury rozdělené na dva dotační tituly – 
vodovody kanalizace a vodní díla v celkové alokaci 3 mil. Kč. Ostatní v důvodové 
zprávě. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Mgr. Slavotínek se dotázal, jaká bývala alokace tohoto programu v minulosti, když 
pro rok 2019 je celková alokace 3 mil. Kč. Zda v minulosti pokryla požadavky obcí 
v mimořádných situacích, případně jaký býval převis žádostí. 
 
Ing. Klimeš: Jednalo se o mimořádné události, kterých nebylo mnoho. Alokace je 
dostačující. V případě potřeby je OK připraven dotační tituly posílit. 
 
Mgr. Slavotínek zajímal se, jaké bylo celkové skutečné čerpání v minulém roce. 
 
Ing. Klimeš: Program se nevyčerpal. 
 
L. Okleštěk doplnil, že počet mimořádných událostí nepřekročil požadavky na 
rozpočet OK. Je možné dodat absolutní číslo, pokud bude požadováno. 
 
Mgr. Slavotínek zopakoval, že se dotazoval, zda byla alokace dostatečná. Pokud se 
nevyčerpalo, je i odpověď dostačující. 
 
RNDr. Seitlová upozornila na havarijní stav kanalizace pocházející z 60. a 70. let. 
Některé obce čerpaly i dotace ze státní úrovně. Dala na zvážení možnost doplnění 
Plánu rozvoje kanalizací a vodovodů OK o údaje, upozorňující na hrozící havárie 
v jednotlivých obcích. 
 
L. Okleštěk poděkoval za doplnění a uvedl, že požadavky na větší investice se řeší 
přes Ministerstvo zemědělství, popřípadě přes Státní fond životního prostředí a OK 
skutečně řeší pouze havarijní situace. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Před zahájením hlasování byla členům ZOK promítána technická oprava usnesení: 

 v bodu 4 usnesení byla doplněna odpovědná osoba … O: Ing. Klimeš, 
náměstek hejtmana 
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Hlasování o upraveném usnesení: 
Zastupitelstvo Olomouckého kraje po projednání: 
1. bere na vědomí důvodovou zprávu 
2. schvaluje pravidla dotačního programu Olomouckého kraje „Dotace obcím na území 
Olomouckého kraje na řešení mimořádných událostí v oblasti vodohospodářské 
infrastruktury v roce 2019“, dotační titul č. 1 "Řešení mimořádné situace na infrastruktuře 
vodovodů a kanalizací pro veřejnou potřebu", dle důvodové zprávy a Přílohy č. 1 důvodové 
zprávy 
3. schvaluje pravidla dotačního programu Olomouckého kraje „Dotace obcím na území 
Olomouckého kraje na řešení mimořádných událostí v oblasti vodohospodářské 
infrastruktury v roce 2019“, dotační titul č. 2 "Řešení mimořádné situace na vodních dílech 
a realizace opatření sloužících k předcházení a odstraňování následků povodní", dle 
důvodové zprávy a Přílohy č. 2 důvodové zprávy 
4. ukládá podepsat pravidla dotačního programu dle bodu 2 a 3 usnesení 
O: Ing. Milan Klimeš, náměstek hejtmana 
5. ukládá vyhlásit dotační program Olomouckého kraje "Dotace obcím na území 
Olomouckého kraje na řešení mimořádných událostí v oblasti vodohospodářské 
infrastruktury v roce 2019", dle bodu 2 a 3 usnesení 
O: Ing. Milan Klimeš, náměstek hejtmana 
T: ihned 
6. ukládá předložit vyhodnocení dotačního programu Olomouckého kraje "Dotace obcím na 
území Olomouckého kraje na řešení mimořádných událostí v oblasti vodohospodářské 
infrastruktury v roce 2019" na zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje, a to včetně 
návrhu na uzavření veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotací s příjemci 
O: Ing. Milan Klimeš, náměstek hejtmana 
T: 23. 9. 2019 
7. zmocňuje v případě nedočerpání finančních prostředků v některém z dotačních titulů 
dotačního programu, dle bodu 2 a 3 usnesení, Radu Olomouckého kraje k rozhodnutí 
o převodu nevyčerpaných finančních prostředků do jiného dotačního titulu v rámci tohoto 
dotačního programu 

 

Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/32/2019 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 29 
 
 
 

17. Program finanční podpory poskytování sociálních služeb 
v Olomouckém kraji 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Zde je navrhováno znovuzavedení tzv. váhy 
historie. V důvodové zprávě je situace popsaná. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/33/2019 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 30 
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18. Program finanční podpory poskytování sociálních služeb 
v Olomouckém kraji, Podprogram č. 1 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Tento materiál obsahuje v Příloze č. 1 návrh 
výše dotací jednotlivým poskytovatelům sociálních služeb, který je zpracovaný 
v souladu s programem č. 1. Program finanční podpory poskytovatelů sociálních 
služeb v roce 2019, má financování od roku 2015 na starost kraj. Vše je řádně 
popsáno v důvodové zprávě. 
          
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
RNDr. John: V podprogramu číslo 1 se jedná o přerozdělení peněz ze státního 
rozpočtu, konkrétně z programu Ministerstva práce a sociálních věcí kapitoly 313. 
Víme, že v loňském roce 2018 žádalo 113 subjektů s celkem 248 sociálními 
službami. V tom letošním roce je to 117 subjektů s celkem 302 sociálními službami, 
tzn. nárůst 20 %. Tomu odpovídá i zvýšený požadavek finanční. V loňském roce byl 
požadavek na poskytnutí dotace z tohoto podprogramu číslo 1 ve výši 1,24 mld. Kč. 
V letošním roce je to 1,6 mld. Kč, tzn. 30% nárůst. Je to určitě dáno i tím, že některé 
sociální služby byly v minulých letech financovány z evropských dotačních programů, 
a protože tyto vypadly, jsou zahrnuty do toho podprogramu číslo 1.  Položil otázku, 
zda a jakým způsobem je uvažováno toto sanovat. Podprogram číslo 2 přerozděluje 
finance, které jsou z rozpočtu OK. Je to doplněk státních prostředků z kapitoly 313 
Ministerstva práce a sociálních věcí (MPSV). Připomenul, že v loňském roce byl 
požadavek 50 mil. Kč a nakonec byla rozdělena částka 15 mil. Kč. Jakým způsobem 
plánuje OK vyřešit tento deficit, který je řádově ve výši 400 mil. Kč, při srovnání 
podprogramu číslo 1 a číslo 2. Zároveň je to podnět k navýšení alokace 
podprogramu číslo 2 tak, aby bylo zajištěno financování sociálních služeb. 
 
Ing. Jurečka uvedl informace získané při rozhovoru s poskytovatelem sociálních 
služeb, že při stejném rozsahu služeb, stejném nebo mírném navýšení počtu klientů, 
vychází v rozpisu nižší částka. Proto by ho zajímalo, jestli se toto diskutuje na úrovni 
Asociace krajů ČR, zda je jednotný postup vůči MPSV, potažmo vládě. V minulých 
letech vláda i MPSV nakonec dofinancovaly požadované rozdíly. Bylo na to 
upozorňováno i na úrovni Poslanecké sněmovny v loňském roce. Byly i pozměňovací 
návrhy v rozpočtu, které by chtěl rozšířit. Kraje a obce hospodaří poměrně dobře. 
Některé nároky, které by se měly řešit ze státního rozpočtu, jsou přenášené na obce, 
města a kraje, aby dofinancovávaly to, co by měl správně dofinancovávat stát. Myslí 
si, že by bylo dobré i z úrovně krajů, zastupitelstev, třeba usnesením, dát jasný 
signál, že by stát měl dostát svých požadavků. Byl tlak vlády na zvýšení platů 
v sociální i zdravotní sféře. Poskytovatelé toto udělali, ale dnes na to nemají dostatek 
finančních prostředků. Myslí si, že kraj má spoustu jiných priorit, které potřebuje 
nezbytně financovat, než doplácet to, co má platit stát ze zákona. 
 
L. Okleštěk: Peníze na sociální oblast jsou rozdělovány procentem podílu ze 
státního rozpočtu, který je přidělen jednotlivým krajům, procenta se různí podle 
analýzy sítě sociálních služeb v jednotlivých krajích v době, kdy byly alokovány 
prostředky ze státního rozpočtu do krajů poprvé, na základě toho, je určena kvóta. 
Jsme si vědomi toho, že převis je obrovský. Nemůžeme jej zasanovat z rozpočtu OK, 
protože bychom zastavili veškerou investiční a jinou činnost kraje. Na druhé straně je 
třeba říct, že požadavky ze strany poskytovatelů jsou maximalistické a nevíme, do 
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jaké míry budou určitě čerpány. Je třeba si uvědomit, že populace a nároky na 
sociální služby díky stárnoucí populaci se budou zvyšovat. Uvedl, že je také 
v kontaktu s poskytovateli a řediteli poskytovatelů sociálních služeb a vnímá jejich 
potřeby. Paní ministryně MPSV v prosinci předložila vládě materiál, který neproběhl 
meziresortním připomínkováním. Vláda odsouhlasila materiál s dalším navýšením, 
které má významný dopad do rozpočtu krajů. OK jedná s vládou na úrovni Asociace 
krajů ČR (AKČR) právě na to téma, protože se jedná o 200 mil. Kč v OK a ve všech 
krajích je ta částka nemalá. Souhlasí s nutností koordinovat kroky, které směřuje 
vláda do krajů, ve vztahu k navyšování mezd, koordinovat také s rozpočtovým 
určením daní. Pravda je, že obce, města a kraje relativně slušně hospodaří. Není to 
jen zásluha jednotlivých municipalit ale i zásluha navyšování podílu sdílených daní, 
dá se říct i dobré ekonomiky. Nepochybuje o tom, že se podaří přesvědčit vládu, aby 
kraji pomohla s financováním této problematiky, protože potřeby v sociální oblasti 
jsou obrovské. Navýšení probíhala z nízkého základu, tzn., že sebevětší procento 
navýšení, nemůže dohnat např. peníze, které jsou poskytovány do jiných oborů. 
AKČR bojuje s vládou o dorovnání prostředků. 
 
MUDr. Černý deklaroval, že mu nepřijde fér, dávat výrazně navýšené prostředky do 
sociálna a pak v podstatě krátit všechny položky, podle požadavků jednotlivých 
zařízení, a to velmi výrazně. To, že někdo rozhodne o velmi podstatném navýšení 
platů v sociální sféře a přitom krátí státní dotaci, která je přerozdělovaná 
prostřednictvím krajů, je určitě dost neřešitelný rébus pro většinu ředitelů zdravotních 
nebo sociálních zařízení. Navíc některá zařízení nedosáhnou na žádné jiné dotační 
tituly než je podprogram 1 a tudíž nemůže být ztráta způsobená krácením 
kompenzována ani z prostředků krajů. Zdánlivě dochází meziročně k nárůstu 
prostředků pro sociální péče, skutečně jde v jednotlivých případech spíš o krácení 
a ta zařízení to staví do dost neřešitelné situace. Aspoň ta, která nemají zřizovatele, 
který bude schopen dorovnávat takto vzniklé ztráty. 
 
L. Okleštěk podotkl, že nedochází k meziročnímu extra poklesu. Objem prostředků 
byl loni maximální a všichni poskytovatelé byli vykrytí 96 a více procenty. Což bylo 
číslo neobvyklé, protože jsme 1,2 mld. Kč rozdělovali v loňském roce oproti 860 mil. 
Kč v předchozím roce. To svědčí o tom, jak obrovský byl propad ve financování 
těchto služeb v předchozích letech. Požádal o vyjádření vedoucí odboru sociálních 
věcí Mgr. Sonntagovou. 
 
Mgr. Sonntagová, vedoucí odboru sociálních věcí: Spousta věcí už tady zazněla. 
Zatímco v loňském roce dotace obdržená z Ministerstva práce sociálních věcí, byla 
taková, že umožnila poskytovatelům pokrýt jejich žádosti ve většině 100 procenty, tak 
pro letošní rok je situace jiná. Není to v tom, že bychom dostali nižší dotaci než 
v loňském roce. Dotace je zhruba o 60 000 000 Kč vyšší, nicméně nedosahuje výše 
žádosti kraje. Žádali jsme o 1 252 000 000 Kč, dostali jsme 1 181 000 000 Kč. Žádali 
jsme v červnu, červenci loňského roku, výše žádosti odpovídala informacím, které 
jsme v té době měli. V době, kdy nebyla řeč o navýšení platů, které bylo schváleno 
až v prosinci loňského roku. Byly to 2 novely, které, jak už tady bylo řečeno, neprošly 
připomínkovým řízením a dost podstatně zasáhly do nákladů poskytovatelů 
sociálních služeb. Další okolnost, která se podílí na tom, že letošní dotace nestačí, je 
propad z individuálních projektů, to už tady zaznělo. Do loňského roku část 
vybraných služeb prevence byla financována z evropských zdrojů prostřednictvím 
individuálního projektu OK. Od letošního roku je financována dál, nicméně jen 
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některé služby. To znamená, že zhruba 60 služeb se dostalo z financování, i přes 
individuální projekt, do dotací. V loňském roce podle postupu pro aktualizaci sítě, 
proběhlo také rozšíření o jednotky sítě. Zejména o nové služby, které bylo potřeba 
navýšit s ohledem na zjištěnou potřebu v území. Bavíme se především o terénních 
službách, kde máme zájem rozšiřovat. Takže v tuto chvíli program, podle kterého se 
rozděluje, je dán explicitně vzorečky a kalkulace jsou poměrně náročné. Ale neříkají 
nic jiného, než jak budeme transparentně a nediskriminačně rozdělovat dotaci, 
kterou dostaneme. V situaci, kdy byly finanční prostředky takto nízké, jsme hledali 
způsob, jak se snažit zmírnit, nikoliv však úplně eliminovat, dopady do rozpočtu 
poskytovatelů. A jedním z opatření bylo právě znovuzavedení váhy historie, které jste 
schválili v minulém bodě. Tzn., vrátili jsme se k tomu, co jsme měli v prvních třech 
letech po přechodu financování jako jakýsi stabilizační mechanismus. Zavedli jsme 
do kalkulací znovu fakt, že by neměla dotace, oproti loňskému roku, konkrétnímu 
poskytovateli být nižší než 90 % a vyšší než 135 %. Návrh, který teď máte 
k projednání a schválení, už tuto váhu historie reflektuje. Kdyby tomu tak nebylo, byly 
by dopady do rozpočtu konkrétních poskytovatelů ještě horší. Nicméně, jak už tady 
bylo řečeno, jsou zahájena jednání o dofinancování, protože podobně jako jsme na 
tom my, je na tom většina krajů. Takže přes AKČR, jak už tady pan hejtman zmínil, 
bude jednáno o dofinancování.  Pokud jde o podprogram 2 – čili finanční prostředky 
z rozpočtu kraje alokované do služeb, v tuto chvíli je alokováno 30 000 000 Kč. 
Dotační program je vyhlášen, lhůta pro podávání žádostí začne běžet 18. března 
a skončí 5. dubna. 
 
Ing. Jurečka se zeptal, zda v případě neúspěchu v jednáních s paní ministryní 
a s vládou o tom, že by se v průběhu roku ještě našly dodatečné finanční prostředky, 
uvažují hejtman a ROK o výrazném zvýšení části podprogramu 2. 
 
L. Okleštěk: To je otázka výsledků jednání, ale také otázka možnosti čerpání 
finančních prostředků z rezerv OK. Budeme se muset zachovat podle aktuálního 
stavu. Nechtěl by podprogram 2 nějakým významným způsobem nafukovat. Jakmile 
by se naučili žadatelé pracovat s programem způsobem, že supluje funkci jedničky, 
bylo by to špatně. Kraje nemůžou vše dofinancovávat. Sociální oblast je natolik citlivá 
a natolik důležitá, že se jí musí zabývat jednotlivé resorty a hlavně Ministerstvo práce 
a sociálních věcí. Primárně budeme vyvíjet tlak na vládu formou AKČR, jednáním 
s vládou, jednáním s ministryní práce a sociálních věcí, popřípadě s Ministerstvem 
financí. Prostředky, které máme k dispozici, nemůžeme nafukovat podprogram 
2, případně jen lehce. V loňském roce se nemuselo z podprogramu 2 tolik čerpat, 
protože v programu 1 bylo 96 % žadatelů uspokojeno. Jsme rádi za navýšení mezd, 
ale musí se to zafinancovat. Ne, že se rozhodne od stolu, že tam dáme peníze navíc, 
ale musíme to umět zasanovat. Takže budeme vyvíjet určitě kroky, nejen OK, ale 
i prostřednictvím AKČR ve vztahu k vládě. 
 
RNDr. John poděkoval za upřesnění a nastínění dalšího postupu jednání. Popřál OK 
i všem dalším krajům, aby se podařilo na úrovni vlády tohoto dosáhnout, včetně 
krizového scénáře. Uvítal, že se bude uplatňovat hledisko historie. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/34/2019 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 31 
 
 
 

19. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti sociální 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Jedná se o poskytnutí dotace příjemci Rada 
seniorů České republiky, jejichž projekty ROK dlouhodobě podporuje. Vše je 
podrobně popsáno v důvodové zprávě. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/35/2019 
Přítomno 51, pro 48, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 32 
 
 
 

20. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti 
sociální 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Jedná se o uvedení dodatků ke zřizovacím 
listinám v souladu s příslušným ustanovením zákona č. 129/2000 Sb., o krajích ve 
znění pozdějších předpisů, týkající se Nových Zámků a Centra Dominika Kokory. 
V uvedených organizacích došlo v průběhu kalendářního roku ke změnám v rozsahu 
využívaného nemovitého majetku, tedy k faktické realizaci svěření části nemovitého 
majetku do hospodaření příslušných příspěvkových organizací. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/36/2019 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 33 
 
 
 

 
21. Zdravotně-preventivní program v Olomouckém kraji v roce 2019 – 
Zdraví 2020 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Horák. V rámci tohoto materiálu je ZOK předkládán ke 
schválení Zdravotně-preventivní program, skládající se ze čtyř projektů. V případě 
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schválení by byl program realizován Krajskou hygienickou stanicí OK, proti 
finančnímu daru 300 000 Kč, stejně jako v předchozích letech. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/37/2019 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 34 
 
 
 

22. Pověření službou obecného hospodářského zájmu – nemocnice ve 
Šternberku 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Horák. ZOK je předkládáno ke schválení Pověření 
službou obecného hospodářského zájmu pro společnost Středomoravská 
nemocniční a.s. (SMN a.s.). Důvodem předložení tohoto materiálu je snaha o vyhnutí 
se snížení dotace ze Státního fondu životního prostředí ČR na realizaci projektu 
výstavby nového pavilonu interny v Nemocnici Šternberk. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. Sršeň uvedl, že chápe vhodnost využití tohoto nástroje, ale vyjádřil obavy 
z možných dopadů do budoucnosti ze strany Agelu a.s., ač je uvedeno, že OK 
nemusí hradit žádnou kompenzaci. Aby nebylo hrazeno v rámci kompenzačních 
plateb více než v součtu 15 mil. Kč, které se ušetří na dotaci. Dále se dotázal, jestli je 
už známo, o kolik se navýší nájemné SMN a.s., protože výstavbou nové interny 
dojde k poměrně razantnímu navýšení. 
 
Mgr. Zemánek konstatoval, že odpověď na obě otázky je v předkládaném textu, ve 
smlouvě přiložené k tomuto materiálu. Citoval: „ V souvislosti s tímto pověřením není 
OK povinen výše uvedené nemocnici poskytovat vyrovnávací platbu za plnění výše 
uvedeného závazku veřejné služby. Úhrada nákladů za poskytování zdravotnické 
služby v rozsahu tohoto pověření je kryta platbami veřejného zdravotního pojištění 
podle zákona číslo 48/1997 Sb. o veřejném zdravotním pojištění a o změně 
a doplnění některých souvisejících zákonů, ve zněních pozdějších předpisů, 
prováděcích právních předpisů k uvedenému zákonu a právních předpisů 
souvisejících“. Dále uvedl, že ve smlouvě je popisován průběh toho, co pověření 
znamená a domnívá se tedy, že je smluvně ošetřeno, že na žádný vyrovnávací 
poplatek, kromě zdravotnické pojišťovny SMN a.s. v danou chvíli není nárok. 
Vysvětlil použitý vzorec pro výpočet dovolené výše podpory. 
  
Ing. Sršeň požádal o opověď k dotazu na výši nájmu. 
 
Mgr. Zemánek doplnil, že cenu nájmu určuje koeficient a vyrovnává se každoročně. 
 
Ing. Sršeň se dotázal, zda lze veřejně deklarovat, že OK nebude v rámci tohoto 
pověření nikdy přispívat žádnou kompenzací. 
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Mgr. Zemánek uvedl, že si toto dovoluje prohlásit do poloviny roku 2027, kdy je SMN 
a.s., nájemcem prostor v režimu podle podepsané nájemní smlouvy. Odpisy hradí 
OK podle definovaného nájmu za jednotlivé nemovitosti. Co se bude dít po roce 
2027, jak se bude s majetkem OK, který je momentálně pronajat  SMN a.s., 
zacházet, rozhodnou zastupitelé.   
 
L. Okleštěk: Prohlásit nemůžeme nic, protože je to plně v kompetenci ZOK, které je 
suverén kraje a rozhodne, co bude či nebude. Ale podle pravidel, která jsou 
nastavená, má pravdu pan náměstek Zemánek. 
 
RNDr. Seitlová se zajímala, proč se pověřuje službou obecného hospodářského 
zájmu jenom nemocnice ve Šternberku. Jestli je to účelové, pro peníze. Myslí si, že 
tím tato nemocnice získává určitou konkurenční výhodu proti ostatním nemocnicím. 
Jestli nedochází k  posunu ve prospěch některých firem. 
 
Mgr. Zemánek prohlásil, že je to z důvodu získání maximální podpory z 61. výzvy 
Státního fondu životního prostředí ČR (SFŽP ČR). Čili získání zhruba o 15 mil. Kč 
více než v případě konstatování, že se jedná o veřejnou podporu. Domnívá se, že 
tento proces byl použit v Jesenické nemocnici při čerpání dotací a nevidí na tom nic 
špatného. Smlouva nezakládá žádný precedens. Ošetřuje získání plné hodnoty 
případné podpory ze SFŽP ČR, ale nic neříká o provozování budovy. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/38/2019 
Přítomno 51, pro 39, proti 4, zdržel se 5, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 35 
 
 
 

23. Strategický protidrogový plán Olomouckého kraje na období  
2019–2022 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Horák. V rámci tohoto bodu je ZOK předkládán 
Strategický protidrogový plán OK na následující léta, který je základním strategickým 
dokumentem pro tuto oblast a navazuje na obdobný dokument z předchozích let. 
Návrh dokumentu byl projednán také Výborem pro zdravotnictví ZOK, a to bez 
připomínek. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/39/2019 
Přítomno 51, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 36 
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24. Dotační program Olomouckého kraje Program na podporu 
poskytovatelů paliativní péče v roce 2019 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Horák. ZOK je předkládán ke schválení dotační Program 
na podporu poskytovatelů paliativní péče s 2 dotačními tituly. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/40/2019 
Přítomno 51, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 37 
 
 
 

25. Program pro oblast protidrogové prevence v roce 2019 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Horák. V rámci tohoto bodu je ZOK předkládán ke 
schválení dotační Program pro oblast protidrogové prevence, který obsahuje pět 
dotačních titulů. Tyto dotační tituly pokrývají všechny fáze péče o pacienty v této 
oblasti. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/41/2019 
Přítomno 51, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 38 
 
 
 

26. Majetkové záležitosti příspěvkových organizací Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. V tomto bodu se projednává převod 
vyřazovaného Náhradního zdroje k evakuačnímu výtahu z Odborného léčebného 
ústavu Paseka, p.o., na Hasičský záchranný sbor OK a bezúplatný převod 
vyřazených sanitních vozidel. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/42/2019 
Přítomno 51, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 7 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 39 
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27. Návrh Aktualizace č. 3 Zásad územního rozvoje Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys. Tato aktualizace byla pořízena na základě návrhu 
oprávněného investora – Správy železniční dopravní cesty, s.o. (SŽDC), pro 
modernizaci trati Brno–Přerov. Aktualizace byla projednána dle stavebního zákona. 
Vše je uvedeno v důvodové zprávě. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/43/2019 
Přítomno 51, pro 43, proti 0, zdržel se 2, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 40 
 
 
 

28. Pořízení Aktualizace č. 4 Zásad územního rozvoje Olomouckého 
kraje zkráceným postupem 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys.  Tato aktualizace byla pořízena opět na základě 
návrhu oprávněného investora – SŽDC. Záměr se týká vymezení koridoru 
vysokorychlostní tratě od Prosenic po hranici Olomouckého kraje 
a Moravskoslezského kraje. Podrobněji vše uvedeno v důvodové zprávě. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. Jurečka vznesl připomínku týkající se primárně bodu 27, ale i obecně 
projednávání věcí, týkající se územního řízení. V případě obce Měrovice, po žádosti 
starosty, zprostředkovával jednání s ředitelem SŽDC v Olomouci. Obec uplatnila 
námitku, ta nebyla vypořádána, byla vypořádána až za jeho přítomnosti na osobním 
jednání. Myslí si, že by se obecně měla zlepšit komunikace při projednávání těchto 
důležitých věcí, i když to není primárně záležitostí kraje. Obce mohou následně 
uplatňovat námitky v rámci žalob a celou snahu územního řízení výrazně 
komplikovat nebo i shodit. Soudy dnes často vyhovují stěžovatelům, pokud se 
prokáže, že nebyl dodržen maximální přístup a informovanost. Někteří úředníci ne 
vždy úplně dobře komunikaci zvládnou, ne vždy přistupují tak, jak by měli. 
 
L. Okleštěk poděkoval za připomínku. Vedoucí OSR bude kontrolovat vypořádávání 
připomínek, včetně hlasu obcí. OK je tady pro obce a nepochybně dojde k nápravě, 
pokud by k takovému postupu došlo. 
 
Ing. Jurečka uvedl, že případně doplní konkrétní věci, o které šlo. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/44/2019 
Přítomno 51, pro 45, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 41 
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29. Žádosti o poskytnutí individuální dotace v oblasti strategického 
rozvoje 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys. První je žádost Regionální agentury pro rozvoj 
střední Moravy (RARSM) o dotaci ve výši 1 500 000 Kč a druhou je žádost 
Regionální rady regionu soudržnosti Střední Morava o finanční dotaci ve výši 
250 000 Kč na kalendářní rok 2019. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Mgr. Slavotínek oznámil, že dostal námitku minimálně jedné komerční agentury, 
zabývající se zpracováním žádostí o dotace pro žadatele dotačním managementem, 
že vnímají podporu kraje vůči RARSM jako jistou formu narušování hospodářské 
soutěže v tomto odvětví. Tzn., že firem, které podnikají v této oblasti je v regionu celá 
řada a jedna z nich, by měla dostat takovouto podporu a ostatní ne. Z tohoto důvodu 
by chtěl požádat o oddělené hlasování, protože klub zastupitelů Koalice pro 
Olomoucký kraj nemá problém podpořit subvenci pro Regionální radu regionu 
soudržnosti Střední Morava, ale neumí zdůvodnit podporu jedné z mnoha agentur 
v oblasti dotačního managementu. 
 
L. Okleštěk: Technická poznámka Ing. Kučera. 
 
Ing. Kučera: Nahlásil možný střet zájmů. 
 
Ing. Sršeň: My se se připojujeme ke stanovisku Koalice pro Olomoucký kraj 
s žádostí o oddělení hlasování. 
  
Okleštěk: Zahájil procedurální hlasování o postupu hlasování v bodu 29. 
 
Procedurální hlasování o možnosti hlasovat samostatně o žádosti pod číslem 2 – 
Regionální agentura pro rozvoj střední Moravy: 
 
Přítomno 51, pro 23, proti 2, zdrželo se 22, nehlasovali 4 
Návrh nebyl přijat. 
Hlasování č. 42 
 
Hlasování o předloženém materiálu: 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/45/2019 
Přítomno 51, pro 35, proti 0, zdržel se 13, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 43 
 
 
 

30. Projekt Opolského vojvodství – nefinanční zapojení Olomouckého 
kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys. V tomto případě je ZOK předkládán návrh na 
nefinanční zapojení OK do projektu „Seznamte se s Interregem“. OK je v návrhu 
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projektu zapojen pouze jako nefinanční partner, na jehož území bude realizace 
projektu probíhat. Podrobněji je vše uvedeno v důvodové zprávě. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/46/2019 
Přítomno 51, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 44 
 
 
 

31. Projekty spolufinancované z evropských a národních fondů ke 
schválení financování 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys. Jedná se o materiál, který je předkládán na 
každém zasedání ZOK. Dává se jím na vědomí podání projektů od doby posledního 
zasedání ZOK do dnes. Celkem bylo podáno 10 projektů. Jsou uvedeny v příloze 
důvodové zprávy. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/47/2019 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 45 
 
 
 

32. Poskytování cestovních náhrad členům Zastupitelstva 
Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Tento materiál předkládá s ředitelem Krajského 
úřadu OK Ing. Balášem. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/48/2019 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 46 
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33. Poskytnutí finančního daru z rozpočtu Olomouckého kraje České 
republice – Hasičskému záchrannému sboru Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Jedná se o rozdělení dvou částek, a to 
985 000 Kč a 200 000 Kč. Jsou to žádosti o finanční dar k zajištění provozu sítě 
„Krize“ a informování starostů obcí o mimořádných událostech. Dále žádost 
o finanční dar na obnovu materiálu pro ochranu obyvatelstva, na technickou podporu 
softwaru geografického informačního systému pro složky integrovaného 
záchranného systému (IZS), na roční platbu za kmitočty pro mikrovlnné spoje, za 
pronájem optických tras atd., na obměnu a nákup nových výjezdových tabletů, 
držáků, úpravy, doplnění a zlepšení funkcionalit softwaru atd. 
 
Ing. Jurečka si myslí, že se začíná financovat z úrovně kraje stále víc věcí, které by 
měly financovat orgány státní správy, které to mají v popisu práce, měly by na to mít 
dostatečné finanční prostředky a měly by je umět vyjednat. Na dnešním zasedání 
ZOK už se projednával bod, týkající se Krajské hygienické stanice Olomouckého 
kraje a osvětových programů. Souvisí to i s tím, co říkal u sociálních služeb. Jedná 
se o relativně malé finanční prostředky, ale tyto instituce a potažmo Ministerstvo 
vnitra nebo Ministerstvo zdravotnictví by měly umět dobře nastavit financování svých 
resortních organizací. 
 
Mgr. Slavotínek uvedl technický dotaz, proč se dnes schvaluje první částka, tzn. 
985 000 Kč, když se v materiálu píše, že je součástí schváleného rozpočtu na provoz 
sítě „Krize“ a informování starostů obcí o mimořádných událostech a bylo navrženo a 
schváleno vyčlenění finančních prostředků v rozpočtu na rok 2019. Je to tedy ve 
velkém rozpočtu. U druhé částky chápe nutnost schválení jako jisté rozpočtové 
opatření. Jde o technickou záležitost? 
 
Mgr. Hložková, OKH reagovala a vysvětlila důvody předložení darovací smlouvy 
 
L. Okleštěk: Alokovali jsme prostředky, které teď využíváme. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/49/2019 
Přítomno 51, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 47 
 
 
 

34. Dotace na činnost, akce a projekty hasičů, spolků a pobočných 
spolků hasičů Olomouckého kraje 2019 – vyhodnocení dotačního titulu 2 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Došlo k drobným krácením. Jde o zabezpečení 
činnosti jednotlivých spolků. Vše popsáno v důvodové zprávě. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/50/2019 
Přítomno 51, pro 45, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 48 
 
 
 

35. Zajištění drážní dopravy v Olomouckém kraji po roce 2019 – 
Oznámení 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. V prosinci loňského roku byla schválena 
zadávací dokumentace a postupně jsme vedli tržní konzultace se třemi dopravci. 
ROK byla na posledním jednání informována o tom, že jsme měli 2 možnosti, a to 
přímé zadání nebo klasickou soutěž. Zvolili jsme přímé zadání pro České dráhy (ČD) 
na čtyřech souborech, které jsme deklarovali v minulosti. Tento postup je souladný 
s doporučením Evropské unie. Jednání zatím nejsou ukončena. ČD pořídily 
12 souprav vozidel Stadler pro OK, 5 souprav už je v Praze.  Je vypisován tendr na 
modernizaci vozidel, se záměrem nasazení vozidel v našem regionu v roce 2020. 
Cena za vlakokilometr je neveřejná, nicméně nabídnutá cena koresponduje 
s ostatními dopravci. Zbývá doladit některá ustanovení smlouvy s ČD. Dnes 
neschvalujete smlouvu, dnes jde jen o oznámení vyvěšení na úřední desce OK, že 
pro přímé zadání vybírá ČD a je zde stanoven i rozsah předpokládaných dopravních 
výkonů. Touto problematikou se 2x velmi podrobně zabývala Komise pro dopravu 
ROK, všichni členové komise souhlasili s modelem, který je na příští období 
nastavený. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. arch. Daněk: Minulé zastupitelstvo odhlasovalo zadávací dokumentaci souborů 
Haná a Sever. Mezi přílohami bylo uvedeno, že tam je návrh smlouvy, nicméně návrh 
smlouvy jsme nedostali. Kdy budeme seznámeni se smlouvou, abychom mohli 
odhlasovat drážní dopravu. Dnes bereme na vědomí, že bude vyvěšeno oznámení. 
Známe jen dvě zadávací dokumentace, ale neznáme dokumentaci Elektrická síť – 
střed a Elektrická síť – nová infrastruktura. 
 
L. Okleštěk: Jako další se hlásí pan poslanec Jurečka. Poté Ing. Zahradníček 
odpoví en bloc na všechny dotazy. 
 
Ing. Jurečka se přidal k požadavku kolegy Ing. Daňka. Uvítal by, aby zastupitelé měli 
informace a možnost smlouvy vidět. Přístup ČD považuje za netransparentní 
a nemůže to být argument pro ZOK pro neposkytnutí smlouvy před jejím schválením. 
Chtěl by vysvětlení, proč nebyla snaha ROK i na tuto elektrizovanou část vypsat 
otevřený tendr a zkusit soutěž. Chápe, že by byl zvolen tento přístup, který je takto 
předkládán na stůl, pokud by se neuspělo, nebylo by možné vybrat upokojivě. Chápe 
to tak, že ve zkvalitnění dopravy a parametrů, se pro příští roky tímto přechodným 
provizoriem nic nezmění. Tedy, v této části OK budeme mít současné standardy 
dopravy, jako máme doposud. 
 
L. Okleštěk upřesnil, že na stůl tento materiál nepřišel, byl projednán v ROK 
18. 2. 2019, následně byl distribuován všem zastupitelům. Není to tedy materiál 
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předkládaný na stůl. 
 
RNDr. Seitlová uvedla doplňující dotaz. Včera jsme byli informováni prostřednictvím 
Otázek Václava Moravce, že hrozí, že kraje nedostanou slíbené peníze v hodnotě 
asi 14 mld. Kč na provoz regionálních tratí, které dotovaly. Jak to ovlivní rozhodování, 
jak to ovlivní smlouvu? Případně, co bude možné za OK a za AKČR v této věci učinit. 
Dále ji zajímá, jak jsou provozovány ČD některé drážní budovy pro občany. V Lipníku 
nad Bečvou byla postavena nová budova, stálo to cca 13 až 15 mil. Kč, ale byla 
otevřená jen do čtyř hodin odpoledne, pak už byla zavřená. Občané byli rozčílení. 
Řešili jsme to přímo s panem ředitelem a ten řekl, že ČD předaly tuto budovu správě 
majetku SŽDC  a že to nebylo předáno řádně. Jak se vyhneme takovýmto chybám 
do budoucna? Jak to bude ošetřeno ve smlouvách? 
 
Mgr. Slavotínek vznesl dotaz, který není přímo k obsahu tohoto materiálu, ale je 
z oblasti regionální železniční dopravy. Máte informaci o tom, že patrně  SŽDC chce 
zcela zrušit nebo demontovat trať Vidnava – Velká Kraš? 
 
L. Okleštěk poprosil, zda by se vždy diskutovalo k projednávanému materiálu a další 
témata, i když jsou si blízká, se diskutovala v Různém, kde je pro to prostor. Mnohdy 
se zmiňujeme o tématech, která nesouvisí ani s OK z hlediska kompetencí, spíš 
z hlediska možného působení vlivem na ostatní složky. Co se týče sledování pořadu 
Otázky Václava Moravce, nepovažuje to za materiál, který je tematicky projednáván 
a informace tam sdělené nepovažuje za informace, které mají právní relevanci. 
 
Ing. Zahradníček začal postupně odpovídat na vznesené dotazy. 
K dotazu Mgr. Slavotínka, záležitost Vidnava – Velká Kraš. Ministerstvo dopravy ČR 
se pokoušelo již 3x nabídnout tuto trať k prodeji. OK ani žádná z okolních obcí 
neměly zájem. Cena postupně klesala z několika milionů až na cca 650 000 Kč.  Ani 
tak o tuto trať není zájem. V současné době bude probíhat další kolo, kdy trať bude 
nabídnuta jakémukoliv zájemci s tím, že musí 5 let dodržet zásady tratě tak, jak je, 
mít ji v technickém stavu. Tato trať je opravdu dlouhodobě připravená na likvidaci 
a s největší pravděpodobností k tomu dojde. Není pro ni využití a udržovat ji 
v provozuschopném stavu by znamenalo velké náklady. 
K dotazu RNDr. Seitlové. Došlo k reorganizaci ČD. Stanice, včetně prodejních míst, 
spadly pod SŽDC a dneska je trend celou řadu těchto stanic zrušit. V podmínkách 
smlouvy máme přesně každou stanici vyjmenovanou a chceme je udržet. Stanice 
v Jeseníku má byt bez obsluhy. Víte, co vyvolala likvidace stanice v Prostějově, 
zrušení prodejního místa v Bohuňovicích, které je centrem pro prodej vstupenek. Je 
paradoxem, že tam zůstane výpravčí, ale nemá prodávat jízdné. Na poslední Komisi 
Rady AKČR pro dopravu jsem tuto otázku otevřel. Byl tam generální ředitel SŽDC 
a výsledkem je, že jsem v neděli dostal děkovný dopis od ČD, že pan generální 
ředitel s okamžitou platností zastavil rušení těchto prodejních míst. Všechny stanice 
nebudou udržené ve stavu, v jakém jsou nyní, ale trváme na náhradě stávajícího 
prostoru, aby občané byli kryti před povětrnostními vlivy. I toto v našich smlouvách je. 
K dotazu Ing. arch. Daňka. Škoda, že jste se na to nezeptal na Komisi pro dopravu 
ROK, kde jsme to velmi obsáhle hodnotili. Nicméně, smlouva v základu může být 
poskytnuta, ale jsou tam tak složité pasáže, tolik příloh, které se mění a které teď 
dotahujeme s konkrétním dopravcem. V dubnu hodláme předložit návrh smlouvy, 
nyní se finalizují ustanovení. Vedeme intenzivní jednání s ČD, myslím, že jsme 
dosáhli velmi významných ústupků ze strany ČD, dokonce i k razantnímu snížení 
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jednotkové ceny za vlakokilometr. V zadávacích podmínkách byste opravdu dostali 
smlouvu, kde by chyběla celá řada podstatných věcí a která by vám nic neřekla. 
Proto je postup takový, že se nyní dotváří s konkrétním dopravcem na konkrétní 
podmínky. Dubnové ZOK je nejzazší termín, kdy musíme ČD zadat kompletní rozsah 
dopravní obslužnosti pro OK. 
Padly tady dotazy, jaký bude dopad případně do rozpočtu OK.    Předpokládáme, že 
by mohl být někde do 100 mil. Kč. Je to dáno právě nákupem nových vozidel, jedná 
se o secondhandy staré cca 14 let, ale pořád jsou to naprosto jiná vozidla, než která 
tady jezdí, s jinou spotřebou pohonných hmot. Do celkové ceny se promítají náklady 
na zdražení dopravní cesty, náklady na zdražení pohonných hmot a trakčních 
energií. Nechtěli jsme soubory rozbíjet. Mohli jsme říct, že soubor Haná bude jezdit 
jiný dopravce, dát mu to napřímo, ale nenabídl by nám nová vozidla, protože je 
nemá.  Např. poslední vyjádření Arrivy, kdy cena by nebyla zajímavější než ta, kterou 
nám daly ČD. Z toho všeho vychází, že nejdeme do nějakého razantního rizika, 
volíme spíše jistotu. Ale jistotu s podstatně jinou kvalitou, než kterou tu dnes máme. 
Souprav je 12, postupně by měly být alokovány od února 2020 do zhruba září až 
října 2020. Takový harmonogram už dnes je, pokud nebude zásadním způsobem 
napadnuta soutěž ČD na jejich modernizaci. Postupně by vozidla byla naplňována 
tak, že 5 se jich bude pohybovat na trati mezi Šumperkem a Jeseníkem, případně 
Zábřehem, 5 na trati mezi Olomoucí, Moravským Berounem, Domašovem nad 
Bystřicí a 2 soupravy na trati Haná, tzn. na trati Příkazy, Senice na Hané. 
 
Ing. Jurečka poprosil o doplnění, proč nebyla snaha soutěžit elektrizovanou část 
dříve, proč se prodlužuje de facto status quo. A jestli po dvouletém prodloužení, tzn., 
že služby, kvalita a rozsah budou na stejné úrovni jako doposud, konzervujeme ten 
stav. Chápe to jako překlenovací provizorium, ale nerozumí tomu, proč nebyla snaha 
to soutěžit dříve, aspoň se o to pokusit a zkvalitnit i službu v této oblasti. 
 
Ing. Zahradníček: Slova „ konzervujete stav“ bych považoval za velmi silná. Myslím 
si, že to tak zdaleka není, že právě rozsah služeb nových vozidel bude úplně jiný. 
A protože v tomto období, pro které závazek koncipujeme, dochází ještě 
k elektrifikaci trati Olomouc–Uničov–Šumperk, dochází k podstatnému zkvalitnění 
nejen rychlosti pohybu vozidel na této trati, ale bezprostředně po modernizaci jsou 
přislíbena nová vozidla, která by tam měla jezdit. 
 
Ing. Jurečka vyjádřil nespokojenost s odpovědí. Nikde nevidí, k jakému zkvalitnění 
v  oblasti elektrické části, tj. Příloha č. 3, dochází. Může věřit, že ČD se pokusí něco 
zlepšit, ale nemá to nikde personifikováno. Nemá konkrétní přílohu, kde by v datech 
bylo uvedeno, co se změní, jaká bude změna v kvalitě souprav, v nabízených 
službách, bezbariérovosti atd. To bylo v parametrech u  dvou částí, které se 
diskutovaly na minulém ZOK. To bylo černé na bílém dopředu předloženo. To je 
objektivní. Možná byl na Komisi pro dopravu ROK konkrétnější materiál, ale jako 
zastupitel ho bohužel tady nevidí.  Jestli je možné předložit nebo doplnit materiál 
v tom, jaké požadavky se v  prodloužení na dva roky vznesly a co ČD budou 
schopny opravdu splnit. Abychom v roce 2021 neslyšeli, ono se to nepodařilo, ono se 
to zdrželo. Přesto jsme tady udělali, řekněme, bianko šek.   
 
L. Okleštěk: Myslím si, že došlo jenom k nepochopení. Pan náměstek Zahradníček 
se pokusí odpovědět na doplňující otázky. 
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Ing. Zahradníček: Soubory pro oblasti Haná a Sever jsou vyřešeny, to jsou motorové 
trakce. Teď se jedná o elektriku, tzn., jedná se o novou infrastrukturu. Tedy úsek 
Nezamyslice-Kouty nad Desnou. Tam máme dieselová vozidla, je to specifika 
a řešíme v současné době, zda nemusíme soutěžit nebo musíme, protože je to pod 
udržitelností ROPu (Regionální operační program). Můžeme uzavřít smlouvu s ČD.  
Pak se jedná o střet elektrifikace, tzn., hlavní trať mezi Zábřehem, Přerovem apod. 
To nebudeme řešit teď ani v dubnu. Nicméně je snaha, tak jak bylo uvedeno 
v materiálu, nechat to do roku 2023, pak budeme soutěžit.  Uvažujeme v současné 
době o tom, že budeme přenotifikovávat na stejné období jako soutěžíme Sever, ale 
zatím to nebude předmětem. Požadavek o zkvalitnění se bude týkat i tohoto úseku. 
Opravdu budeme vyžadovat nová vozidla, ale všechno bude o financích a budeme 
se bavit, jaké budou dopady do rozpočtu OK. Protože se jedná o dálkovou trať, kde 
se pohybují vozidla, která jsou pod úvazkem Ministerstva dopravy ČR, s těmi nic 
neuděláme. A ta, která tam máme dál, která nám navazují hodně na Zlínský kraj, 
případně na Moravskoslezský kraj, tak budeme muset řešit společně s těmito kraji, 
v rámci přeshraniční spolupráce, protože tam jsou vždycky dopady na úvazky obou 
stran. 
 
Ing. arch. Daněk neporozuměl tomu, proč byly zadávací podmínky pro 2 provozní 
soubory Haná a Sever a na základě toho bylo přímé zadání. Proč nejsou zadávací 
podmínky i na 2 nebo 3 roky, na část 3. 
 
Ing. Kateřina Suchánková, ředitelka KIDSOK: Pokusím se vám to osvětlit. Třetí 
oznámení, které se týká elektrických tratí, navazuje na notifikace, které jsme 
v minulém a předminulém roce dávali. OK má celkem 5 notifikací, z toho 2 notifikace 
jsou na 10 let na přímé zadání na oblast Haná a Sever, což je věc, kterou už dnes 
máme projednanou. Následné notifikace jsou od 1. 1. 2023 pro další dvě oblasti. Což 
je Elektrická síť – střed a Elektrická síť – nová infrastruktura. Vzhledem k tomu, že 
nová infrastruktura se začne stavět v letošním roce (do konce roku 2022) a neznáme 
v současné chvíli kdy, jak a za jakých podmínek to SŽDC  udělá, museli jsme udělat 
notifikaci od 1. 1. 2020 do 31. 12. 2022, protože v tuto chvíli tyto 2 soubory zajišťují 
2 rozdílné frakce. První zajišťuje elektrická trakce a druhou zajišťuje motorová sekce. 
Z tohoto důvodu bylo potřeba tyto 2 soubory spojit na překlenovací období do 
jednoho balíku. V momentě, kdy dojde k elektrifikaci na trati Olomouc–Uničov–
Šumperk,  je možné se přiblížit k notifikacím, které už máme hotové. To jsou 
2 notifikace pro elektriku. Ale pokud nemáme provedenou elektrifikaci trati Uničov-
Olomouc-Šumperk, museli jsme je dát do jednoho balíčku, zadat je napřímo ČD. 
V tuto chvíli není na trhu dopravce, který by byl schopen pojmout oba 2 provozní 
soubory, ať už je to elektrika nebo motor. Proto jsou 3 roky pouze překlenovacím 
obdobím, kdy čekáme na dokončení elektrifikace nové trati. 
 
Ing. Jurečka se zeptal, zda by bylo případně možné vyjmout tu část, kde se očekává 
elektrifikace a tam, kde je elektrifikace doposud a bude, tak ji případně soutěžit. 
 
Ing. Kateřina Suchánková, ředitelka KIDSOK: Nebylo by možné, protože 
elektrifikaci v tuto chvíli zatěžují dieselová vozidla, což jsou tři RegioPantery, které 
máme na tratích Elektrická síť – střed alokovány a musíme do roku 2025 zajistit jejich 
provoz. Elektrickou síť – střed a Elektrickou síť – nová infrastruktura zatěžuje pro 
přímou soutěž, kterou bychom chtěli třeba od příštího roku, to, že u jedné není 
dokončená elektrifikace, na druhé je zátěž dieselovými vozidly. 
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Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/51/2019 
Přítomno 51, pro 44, proti 0, zdržel se 3, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 49 
 
 
 

36. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti školství 
 
Úvodní slovo přednesl L. Hynek. Jedná se o jednu individuální žádost. Žadatel  
D.A.N. Production, s.r.o., žádá o finanční podporu na akci „Dětské hry se mění 
v budoucí zaměstnání“.  Materiál byl projednávaný ve Výboru pro výchovu, 
vzdělávání a zaměstnanost ZOK. Akce se bude účastnit 10 škol, které budou 
dodávat na tuto akci různé exponáty a budou se o víkendech účastnit akvizičních 
dnů. Jedná se např. o Vyšší odbornou školu a Střední školu automobilní Zábřeh, kde 
si myslím, že bude velice dobrá expozice nebo o Střední škola polytechnická 
Olomouc, kde budou prezentovány učební obory typu kominík, zedník.  Vše je 
popsáno v důvodové zprávě.  Je zde návrh z ROK na podporu této akce ve výši 
250 000 Kč. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. Sršeň uvedl, že z žádosti není patrné, pro kolik dětí to je určeno. Jaké školy, 
z  jakých regionů OK se budou účastnit. To by se mohlo ještě upřesnit. Zároveň řekl, 
že je škoda, že podobné věci se nefinancují ze zdrojů, které na to jsou. Podobnou 
aktivitu Šumperský venkov financuje z Místních akčních plánů rozvoje vzdělávání, 
kde má každý malý region 10 až 12 milionů Kč na podobné aktivity, a toto je přesně 
aktivita, která se z toho dá financovat. Myslí si, že prostředky OK jsou velmi drahé 
a není jich zase tolik. Tak je škoda, že žadatel nežádá případně o financování 
z evropských zdrojů. 
 
L. Hynek upřesnil seznam škol, které se budou akce účastnit.  Jsou to Vyšší odborná 
škola a Střední průmyslová škola elektrotechnická Olomouc, která dodá drobné 
exponáty do vitríny. Dále pak Střední zdravotnická škola Olomouc s tímtéž 
programem, Vyšší odborná škola a Střední škola automobilní Zábřeh, Střední škola 
zemědělská a zahradnická Olomouc, Střední průmyslová škola a Střední odborné 
učiliště Uničov, Střední průmyslová škola Hranice, Střední průmyslová škola stavební 
Lipník, Střední škola polytechnická Olomouc a Sigmundova střední škola strojírenská 
Lutín. Dále se bude účastnit i jeden soukromý subjekt, a to je škola Trivis Prostějov. 
Kolik dětí akci navštíví, ukáže až termín, kdy akce proběhne.  Z řad škol to budou 
pedagogové a 4 až 5 žáků dané střední školy.  Vnímáme to jako projekt, který je 
cílený nejen na žáky, kteří se rozhodují pro příští povolání, ale i jako formu zábavy 
pro rodiny s dětmi. Myslí si, že uskutečnění akce v Olomouci, v krajském městě, na 
Šantovce, je zárukou toho, že návštěvnost bude zajímavá. 
 
 
 
RNDr. Seitlová se zajímala, jak byly školy vybrány. Jestli byly osloveny všechny ty, 
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které jsou potencionálně pro tento projekt perspektivní nebo jestli je vybírala 
agentura. Některé z těch, které by tam mohly být, ve výčtu neslyšela. 
 
L. Hynek: Osloveny byly všechny školy a ty, které projevily zájem, se do toho 
projektu zapojily. 
 
Ing. Sršeň vyjádřil lítost nad tím, že není znám cílový počet žáků, kteří tím byli 
podpořeni. Protože když se píše jakýkoliv projekt, i na kraj, musí mít cílový počet 
předpokládaných účastníků. Každopádně podobné aktivity jsou potřeba, k přilákání 
dětí k řemeslům, nejen k tomu, že všichni studují vysokou školu. V každém případě 
by ocenil, kdyby byl známý alespoň předpoklad, kolik dětí z druhého stupně 
základních škol, pro které je to určeno, se zúčastní. 
 
L. Okleštěk: Možná jste si nerozuměli, tak zkusím být chvilku mediátorem v této 
věci. Všechny školy, které se přihlásily, si určí rozsah studentů, kteří se zapojí do 
toho projektu. Je to otázka škol a oborů, které budou chtít prezentovat.  Co se týče 
návštěvnosti, skutečně pan náměstek nemůže předjímat, kolik lidí se tam objeví a na 
kolik lidí to bude mít skutečný konkrétní dopad. Ale rozumím tomu, že počet 
zapojených by bylo možná dobré pro příští období, pokud takovéto projekty budeme 
podporovat, vyžadovat od přihlášených škol. Kolika studentů by se to týkalo 
z hlediska zapojení. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/52/2019 
Přítomno 51, pro 37, proti 0, zdržel se 9, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 50 
 
 
 

37. Žádosti o poskytnutí individuálních dotací v oblasti kultury 
a památkové péče 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Vrána. Obdrželi jsme k 31. 1. 2019 celkem 4 žádosti 
s požadovanou částkou nad 200 000 Kč. Jde o 3 stornované žádosti v oblasti kultury 
a památkové péče. Důvody storna bylo porušování zásad pro poskytování 
individuálních dotací anebo byla žádost podána duplicitně. Žadatelé je sami 
stornovali po upozornění. Čtvrtá žádost, je žádost v oblasti kultury, žadatelem je 
Muzeum kočárů, z.ú. Jedná se o projekt na dostavbu Muzea kočárů, žadatel žádá 
3 300 000 Kč. ROK navrhuje částečně vyhovět, a to 1 500 000 Kč. OK připravuje 
s žadatelem memorandum. Účelem tohoto memoranda je pojištění toho, že sbírka 
nebude přemístěna, prodána a bude sloužit občanům OK na tom místě, kde je. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/53/2019 
Přítomno 51, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 51 
 
 
 

38. Ceny Olomouckého kraje za přínos v oblasti kultury za rok 2018 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Vrána. V tomto materiálu jsou předkládány ZOK 
k projednání návrhy na udělení Cen Olomouckého kraje za přínos v oblasti kultury za 
rok 2018. Jedná se o každoroční akci. ROK navrhuje udělit ceny v kategoriích: Cena 
za celoživotní přínos, Cena za výjimečný počin roku v oblasti umění, Cena za 
výjimečný počin v oblasti tradiční lidové kultury, ochrany a popularizace kulturních 
hodnot, Cena veřejnosti OK za výjimečný počin v oblasti kultury a Cena hejtmana OK 
za přínos v oblasti kultury. Krajský úřad OK obdržel ve všech kategoriích celkem 
69 návrhů. Vše ostatní je v poměrně obsáhlé důvodové zprávě. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/54/2019 
Přítomno 51, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 52 
 
 
 

39. Program na podporu aktivit v oblasti životního prostředí 
a zemědělství 2019 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. V tomto bodě jsou předkládány ke schválení 
ZOK dva programy na podporu aktivit v oblasti životního prostředí.  A to na činnost 
záchranných stanic pro handicapované živočichy a na podporu činnosti zájmových 
spolků, v celkové alokaci 3 500 000 Kč. Vše ostatní je v důvodové zprávě. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Před zahájením hlasování byla členům ZOK promítána technická oprava usnesení: 

 v bodu 6 usnesení byla odpovědná osoba O: Ing. Petr Vrána, náměstek 
hejtmana nahrazena odpovědnou osobou O: Ing. Milan Klimeš, 
náměstek hejtmana 

 
Hlasování o upraveném usnesení: 
Zastupitelstvo Olomouckého kraje po projednání: 
1. bere na vědomí důvodovou zprávu 
2. schvaluje pravidla dotačního programu Olomouckého kraje "Program na podporu aktivit 
v oblasti životního prostředí a zemědělství 2019", dotační titul č. 1 "Podpora činnosti 
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záchranných stanic pro handicapované živočichy", dle důvodové zprávy a Přílohy č. 1 
důvodové zprávy 
3. schvaluje pravidla dotačního programu Olomouckého kraje "Program na podporu aktivit 
v oblasti životního prostředí a zemědělství 2019", dotační titul č. 2 "Podpora akcí 
zaměřených na oblast životního prostředí a zemědělství a podpora činnosti zájmových 
spolků a organizací, předmětem jejichž činnosti je oblast životního prostředí a zemědělství" 
dle důvodové zprávy a Přílohy č. 2 důvodové zprávy 
4. ukládá podepsat pravidla dotačního programu dle bodu 2 a 3 usnesení 
O: Ing. Milan Klimeš, náměstek hejtmana 
5. ukládá vyhlásit dotační program Olomouckého kraje "Program na podporu aktivit v oblasti 
životního prostředí a zemědělství 2019" 
O: Ing. Milan Klimeš, náměstek hejtmana 
T: ihned 
6. ukládá předložit vyhodnocení žádostí obcí o poskytnutí dotace v rámci dotačního 
programu Olomouckého kraje "Program na podporu aktivit v oblasti životního prostředí 
a zemědělství 2019" na zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje, a to včetně návrhu na 
uzavření veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotací s příjemci 
O: Ing. Milan Klimeš, náměstek hejtmana 
T: 24. 6. 2019 
7. zmocňuje Radu Olomouckého kraje v případě nedočerpání finančních prostředků 
v některém z dotačních titulů, dle bodu 2 a 3 usnesení, dotačního programu "Program na 
podporu aktivit v oblasti životního prostředí a zemědělství 2019" k rozhodnutí o převodu 
nevyčerpaných finančních prostředků do jiného dotačního titulu v rámci tohoto dotačního 
programu 

 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/55/2019 
Přítomno 51, pro 42, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 9 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 53 
 
 
 

40. Žádosti o poskytnutí individuální dotace v oblasti životního 
prostředí a zemědělství 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. V tomto bodě se jedná o poskytování 
individuálních dotací v oblasti životního prostředí a zemědělství. Dostali jsme tři 
žádosti, z nichž dvě nedoporučujeme k alokaci. Jednu, a to Přírodě blízká 
protipovodňová opatření na řece Desné, doporučujeme ke schválení. Vše ostatní je 
v důvodové zprávě. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/56/2019 
Přítomno 51, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 54 
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41. Individuální dotace v oblasti krizového řízení 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. V tomto bodě navrhujeme podpořit dotaci ve výši 
40 000 Kč pro městys Brodek u Přerova. Podmínky jsou popsané v důvodové 
zprávě. 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/57/2019 
Přítomno 51, pro 42, proti 0, zdržel se 3, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 55 
 
 
 

42. Program na podporu výstavby a rekonstrukcí sportovních zařízení 
v obcích Olomouckého kraje v roce 2019 – navýšení alokace 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Vrána. V tomto materiálu jde o navýšení finančních 
prostředků na dotace v dotačním programu Program na podporu výstavby 
a rekonstrukcí sportovních zařízení. Koncept tohoto materiálu byl zaslán v pátek 
předsedům klubů. Jde o navýšení alokace o 38 mil. Kč. V rámci rozpočtu roku 2019 
byly schváleny finanční prostředky ve výši 68 mil. Kč. V termínu příjmu žádostí, který 
proběhl od 18.1 do 18. 2. 2019, jsme přijali 131 žádostí v celkové výši  
245 257 468 Kč. Jedná se o převis prostředků 177 mil. Kč.  Z tohoto důvodu chceme 
navýšit alokaci. Částka 38 mil. Kč se skládá ze dvou částek, jednak je to 18 mil. Kč, 
což prezentuje vratky, a to u 11 žadatelů, kteří nebyli schopni realizovat investici 
z různých důvodů. Zejména byl převis poptávky nad nabídkou na stavebním trhu. 
Druhá část je 20 mil. Kč. To jsou přísliby, které ZOK udělilo některým klubům 17. 12. 
2018 a ty přísliby jsou vázány na rozhodnutí o udělení dotací na Ministerstvu školství 
mládeže a tělovýchovy. Bylo by asi nefér, aby tito žadatelé byli diskriminováni. 
 
L. Okleštěk doplnil, že se tato problematika diskutovala na poradě předsedů klubů 
zastupitelů, kde se shodli na mechanizmu poskytování dotačních titulů pro jednotlivé 
přísliby ve všech dotačních programech. Pro příští rok zpracujeme podporu příslibů, 
napříč programy.  Tam kde budeme dávat přísliby, projednáme i dotační tituly na 
přísliby tak, aby alokace byla vždycky poskytnuta. Co se týče objemu prostředků, 
nepřevýší alokaci v předchozích letech, nebo v předchozím roce určitě, plus přísliby. 
Nechceme jít formou individuálních žádostí. Proto jsme si dali striktně pravidla 
v dotačních titulech, tak abychom co nejvíce podpořili transparentnost. 
 
Ing. Sršeň zopakoval stanovisko, které zmiňoval v minulosti.  Týká se 20 mil. Kč, 
které jsou příslibem ke kofinancování, ke kterému jsme se zavázali.  Pokud někdo 
uspěje v dotačním titulu Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy, což je velmi 
složité, dostane 80 % a může být šťastný. Většina ostatních, obce, které toto 
nezískají, platí ze svých kapes stejné projekty. Když vidím ten velký převis zájmu, 
jsem rád, že by chtělo vzrůst tolik sportovišť. Raději bych 20 mill. Kč alokoval do 
malých, milionových projektů na obce, než ještě přilít prostředky těm, kteří už 
dostanou z MŠMT.  Z hlediska budoucnosti si nemyslím, že 20 % kofinancování je 
vysoká částka. Ať už pro spolky nebo pro obce. Zmiňoval jsem již na schůzce 
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předsedů klubů, že určitě by měla být výše spolufinancování minimálně ve výši 10 %, 
ale i 20 %. Pokud se zeptáte kohokoliv ze starostů, řekne, že je rád, pokud dostane 
financování 60 na 40. Ať se to týká komunikací, kanalizací a všeho dalšího. Takže 
bych raději 20 mil. Kč rozdělil ve standardním titulu na projekty, které žádaly. Dále 
bych byl rád, abychom v dotačním titulu příští rok podporovali i kanalizace, které jsou 
v katastrofálním havarijním stavu.  Pokud něco opravdu je zátěží pro obec, pro 
kofinancování, i v případě získání dotace, tak jsou to velké projekty na 
vodohospodářskou infrastrukturu. Tam těch 5 nebo 10 nebo 15 % je obrovská částka 
a byl bych rád, kdyby se kraj postavil tímto způsobem i ke kofinancování jiných 
velkých projektů, podle určitých parametrů, které získávají obce a města nebo jiní 
žadatelé ze státního rozpočtu nebo evropských zdrojů. 
 
L. Okleštěk: Připomínce rozumím, možná jste mě úplně neposlouchal.  V úvodu 
jsem zmínil, že jsme k systému podpory projektu přistoupili na poradě vedení. Že 
zpracujeme i dotační tituly v programech, kde bude možnost žádat prostředky 
z národních a nadnárodních zdrojů s tím, že budeme mít podmínku, že budou 
investoři těchto projektů mít spoluúčast minimálně 10 %. Zmínil jsem také, že to bude 
napříč všemi dotačními programy, které budou financovány z národních 
a nadnárodních zdrojů tak, abychom dokázali přispět a na druhé straně i nastavit 
pravidla pro konkrétní žadatele. V oblasti sportu se navíc provádí pasportizace 
sportovišť a podmínkou poskytnutí příslibů i dotačních titulů bude to, že budeme 
hledat, jestli je požadavek v souladu s pasportem sportovišť jako takových. Aby 
nevyrůstaly v sousedních obcích stejné projekty, které by nedokázaly naplnit 
sportoviště mezi sebou vzájemně. To je vše, co jsme probrali na poradě předsedů 
klubů. Za vaše připomínky, které tam zaznívaly, děkuji a doufám, že jste si všimli, že 
se je snažíme aplikovat tak, abychom co nejvíc žadatelů uspokojili a hlavně, 
abychom vytvořili co nejspravedlivější prostředí pro všechny žadatele. 
 
Ing. Sršeň: Samozřejmě jsem poslouchal, nicméně ne všichni byli na poradě 
předsedů klubů, tak bych chtěl, aby to zaznělo. V každém případě je dobře, že to 
nejde cestou individuálních dotací, protože to tradičně dlouhodobě kritizujeme. Takže 
pokud bude nějaký systém, je to v pořádku. Potom velmi opatrně jak se bude 
nastavovat titul, protože máme spoustu titulů, což je výborné. Na druhou stranu 
potom u mnoha titulů je obrovský převis a máte s tím práci, zejména ta úřední část. 
Abychom nastavili projekty na  kofinancování tak, aby nežádal každý na 
kofinancování všech projektů, protože potom bude kraj zavalen žádostmi 
a samozřejmě prostředků je omezené množství. To by chtělo opravdu velmi pečlivě 
zvážit. 
 
L. Okleštěk: Můžu vás ujistit, že tak, jak před každým zásahem do dotačních 
programů svoláváme poradu předsedů zastupitelských klubů, tak před konstrukcí 
rozpočtu, se několikrát scházíme. Na tom nehodláme nic měnit. Hodláme všechny 
připomínky, pokud je budeme považovat za rozumné, zapracovávat do materiálů 
kraje. Protože jsme jeden kraj, je tady sice koalice, která má za úkol zasedat v ROK, 
ale ZOK je suverén, který by měl být akceptován a snažím se, aby co nejvíc 
připomínek napříč politickým spektrem bylo zapracováno do všech dokumentů kraje. 
 
Mgr. Slavotínek: Hledat spravedlnost v jakýchkoli dotacích je asi nesmírně obtížné, 
u nás se lze maximálně spravedlnosti trochu blížit.  Do značné míry souhlasím 
s kolegou Sršněm, nicméně teď hovořím sám za sebe.  Vzhledem k tomu, že jsme 
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v minulosti drželi zásadu, že žádosti podpořené z Ministerstva školství podpoříme 
i z kraje, chci tuto zásadu držet dál. Děkuji za verbální příslib realizace mého návrhu, 
abychom vyžadovali minimálně 10% spoluúčast, nicméně v materiálu to nikde 
nevidím. Není to o tom, že bych nevěřil slovu hejtmana, ale asi by bylo fér, aby se to 
v písemném podkladu někde objevilo. Jestli jsem to přehlédl, tak se omlouvám, ale 
nenašel jsem tam tu podmínku. 
 
L. Okleštěk: To si asi trošku nerozumíme, nemůžeme měnit pravidla v průběhu hry. 
Řekli jsme, že pro všechny další přísliby v dalším období to zapracujeme do pravidel, 
ale protože nemáme dotační titul na přísliby a ty prostředky jsme pouze alokovali, tak 
to nemůžeme nikam zapracovat. A v tomto materiálu to skutečně není. Ale je v tomto 
materiálu, že přísliby jsou do 20 %, takže s tím můžeme pracovat tak, aby 
poskytovatel, jako kraj, mohl dát částku jinou.  To je v podstatě obecný příslib. To je 
na straně jedné a na druhé straně, je tam limitace 8 mil. Kč, která je v dotačním 
programu, který je vypsán v titulu na výstavbu a rekonstrukci. Takže nad rámec 
8 mil. Kč se jedná o spoluúčast žadatele. Nikde ani nikdy jsem neřekl, že se to bude 
týkat otevřených dotačních titulů, protože recipročně měnit pravidla hry v průběhu, by 
bylo nefér vůči žadatelům. Ale na druhé straně je třeba upozornit je, že jsou tam 
limity, a to 20 % maximální částka, kterou poskytujeme, a limit je 8 mil. Kč.  Pokud 
převýší 20 % a 8 000 000 nedostanou víc. 
 
Mgr. Slavotínek: Čili mám tomu rozumět, tak, že teď je to v rovině toho, že se 
budete snažit to mimo psaná pravidla naplňovat. Tzn., aby součet veřejných podpor, 
státní a  krajské, nepřesáhl 90 %. Ale není to v psaných pravidlech, protože ta už 
jsou schválená. A máte záměr to do nich kodifikovat pro rok 2020 a dál. 
 
L. Okleštěk: Pro všechna příští období chceme u dotačních titulů programů, 
u kterých bude možno získat národní a nadnárodní zdroje, zavést dotační titul pro 
kofinancování, který bude maximálně do 20 %, ale s podmínkou 10% spoluúčasti 
žadatele. Tak, jak jsme si to řekli na poradě klubů. Samozřejmě jsem schopen 
individuálně na modelových příkladech ukazovat případným tazatelům, jak by to 
probíhalo. Jsem přesvědčen o tom, že už na poradě vedení jsme se shodli na tom, 
že to jsou rozumné požadavky a jsou vstřícné pro žadatele. Jsou vstřícné, protože 
bychom dokázali do OK přivést eventuálně další prostředky z národních 
a nadnárodních zdrojů. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/58/2019 
Přítomno 51, pro 48, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 56 
 
 
 

 
 
 
43.1. Různé – Prověření dotace na akci „Sportovní hvězdy dětem 
Olomouckého kraje“ 
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Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Je to materiál, který nám předložila na stůl paní 
senátorka Seitlová. Jedná se o Návrh usnesení k prověření dotace na akci 
„Sportovní hvězdy dětem Olomouckého kraje“. Je zde stručná, ale výstižná 
důvodová zpráva. 
 
Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
RNDr. Seitlová: Děkuji za to, že jste celý návrh uvedl. Všechny údaje, které se týkají 
akce „Sportovní hvězdy dětem Olomouckého kraje“ jsou vedeny na transparentních 
smlouvách. Z hlediska veřejnosti vznikl podnět, který se týká určité pochybnosti 
o tom, zda předložené vyúčtování je zcela v pořádku podle podmínek, které máme 
v pravidlech dotačních programů. Nechala jsem si tyto podklady zaslat a domnívám 
se, že by bylo ve prospěch věci, aby skutečně Kontrolní výbor ZOK prověřil celou 
situaci. Nepředjímám, jaký bude závěr. Je tam určitá pochybnost z hlediska toho, že 
1 faktura, která se týká programu akce, je dána jakousi smlouvou s agenturou, která 
z části zajišťovala program, nicméně pochybnost zůstává. Navrhuji proto, aby ZOK 
pověřilo Kontrolní výbor ZOK, aby prověřil správnost využití dotace a administrace 
dotace. Chci upozornit, že v návrhu usnesení je uvedena jako odpovědná osoba 
ROK a zřejmě by měl být odpovědný Kontrolní výbor ZOK.  Jenom na to jsem chtěla 
upozornit. 
 
L. Okleštěk: Myslím, že nic nebráni tomu, abychom ROK uložili tento úkol. Rádi se 
ho zhostíme. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/59/2019 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 57 

 
 
 
43. Různé 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
RNDr. Seitlová informovala, že na portálu eKLEP je prezentována možnost kraje 
připomínkovat studii proveditelnosti vodního koridoru Dunaj – Odra – Labe (DOL), 
a to v termínu do 4. 3. 2019. Dále upozornila na nedostatečně zpracovanou analýzu 
a hodnocení ovlivnění zejména vodního režimu stavbou a následným provozem 
kanálu Dunaj – Odra – Labe (DOL). Zajímá ji stanovisko kraje, v jaké formě bude 
podáno, zda společně s AKČR nebo samostatně za kraj. 
 
L. Okleštěk: Děkuji, zasednu s odborem strategického rozvoje a odborem životního 
prostředí a zemědělství a na poradě vedení příští týden určitě tu problematiku 
projednáme. Ale jinak bych vás poprosil, pokud byste připomínky, co máte, poskytla 
našemu odboru strategického rozvoje. 
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RNDr. Seitlová: Druhá věc je informace, která nemá žádný následný přímý úkol pro 
ZOK. Nicméně je myslím dobré, aby tady zaznělo, abychom uvažovali o tom co s tím 
do budoucna, třeba do příštího zastupitelstva.  Účastnila jsem se veřejného slyšení 
v Senátu parlamentu České republiky a získala jsem řadu podkladů, ze kterých 
vyplývá, že OK se z hlediska výkonnosti ekonomiky dostal v České republice mezi 
nejslabší. Mám k tomu i grafické přílohy. Spolu s Ústeckým, Libereckým, 
Karlovarským krajem zaujímá poslední příčky žebříčku hodnocení výše DPH na 
hlavu. Hodnotou těsně nad 70 % průměru 28 zemí EU patří mezi poslední 4 kraje 
České republiky. Zatímco tři jmenované kraje jsou strukturálně postižené, zejména 
z důvodu restrukturalizace a omezování těžebního průmyslu, OK takové stigma 
neprovází. V minulých letech byl do skupiny strukturálně postižených krajů zařazen 
také Moravskoslezský kraj, ale musím říct, že podle posledních výsledků, co máme, 
už dosahuje lepšího výsledku než OK, a to celkem o skoro téměř 4 %. Také NUTS  
Střední Morava patří mezi druhé nejslabší, kromě právě těch postižených ze 
severozápadu. Stejně povážlivé výsledky poklesu kvality života v OK dokládají 
sledovaná kritéria kvality života občanů, která byla prezentována, tak jak si dělají 
některé kraje svoje hodnocení. Jsou promítnuta do tří pilířů. Mimo výrazného poklesu 
ukazatele makroekonomiky klesl ve srovnání s rokem 2000 také ukazatel inovace 
a celkové kvality života. V rámci OK lze říci, že když se podíváme na průměrnou 
úroveň HDP na hlavu v České republice, tak ten rozdíl mezi OK a Českou republikou 
je vyšší, že ty nůžky se stále rozevírají. Myslím si, že je velmi závažné, co je 
deklarováno těmito ukazateli a bylo by dobré, abychom se nad tím zamysleli. Ještě 
jsem dostala údaje o tom, kolik máme příjem dotací z evropských fondů. A to je 
v přímém rozporu s tím, jak se OK nedaří se nějakým způsobem dostat do lepších 
ukazatelů stability ekonomické a sociální. Máme od roku 2007 druhé nejvyšší dotace 
v rámci České republiky, které jsou poskytovány z evropských fondů do OK. Chtěla 
jsem tuto informaci podat s tím, že je to věc k zamyšlení, která by zřejmě měla být 
předmětem dalšího projednání, abychom řešili situaci v kraji. 
 
Ing. Jurečka: Naváži na to, co říkala paní senátorka Seitlová v první části podnětu, 
k připomínce vůči DOL. Chtěl bych tady říci, že záležitost byla opakovaně, i v minulé, 
respektive v předminulé vládě, diskutována. A je tady nabízená skutečnost, která je 
pořád opomíjená. Tady se, bohužel, a řeknu to zcela otevřeně, pod dojmem rétoriky 
pana prezidenta, upínají zraky k tomu, že DOL může být nějaký super zázrak pro 
ekonomiku a případně i pro otázku řešení adaptace na změnu klimatu z hlediska 
sucha. Nicméně, ten projekt počítá s tím, že pokud by DOL měl fungovat, musí 
s námi participovat ostatní státy, i na doplnění vody pro tento projekt. A je tady 
zásadní věc, kdy všechny tři státy, teď myslím Německo, Rakousko i Polsko. Řekly, 
že na tomto s námi v takovémto rozsahu participovat nebudou. Poláci jsou připraveni 
s námi spolupracovat na rozšíření a splavnění Odry, do části Ostravské aglomerace. 
Zbytek, i v případě Labe, je velice diskutabilní otázka. Já to chci říci proto, že se 
pořád živí naděje a utrácí se finanční prostředky tohoto státu na další a další studie. 
Podle mě, by měl být zájem OK a názor zastupitelů, už jednou provždy tuto záležitost 
dořešit, dokončit. Protože územní rezervy, které máme na území OK, blokují 
významným způsobem některé části měst a obcí, kterých se to týká. Takže bych byl 
rád, abyste jako rada i jako odbor k tomu zaujali jasné stanovisko. Aby se 
nevynechala možnost, se k tomu vyjádřit. Nevím, jaký osobní, případně odborný 
názor tady je. Ale snažím se odprezentovat to, co fakticky komplikuje v budoucnu 
realizaci. Mělo to smysl, když o tom mluvil Baťa v době, kdy tady nebylo propojení 
Rýna s Dunajem, myslím si, že bylo nezpochybnitelné, v tu dobu, kdy se to udělalo, 
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měli jsme určitou unikátnost. Ale dnes v tom přínos nevidím. Tolik jenom názor mne 
jako zastupitele. Byl bych rád, kdyby se OK, kterého se to významně týká z hlediska 
územní rezervy, k tomu uměl vyjádřit. 
 
Ing. Sršeň: Chtěl jsem reagovat na příspěvek paní doktorky Seitlové. Problematika 
hospodářsky a strukturálně postižených regionů se dnes řeší v rámci přípravy 
budoucího programovacího období Evropské unie. Tento rok je ten nejdůležitější 
v rámci přípravy operačních programů intervenčních oblastí, priorit a podobně.  
A tady splynuly dvě věci na národní úrovni. Jedna je hospodářsky a strukturálně 
postižené regiony a druhá je uhelné regiony. Přitom tam mají intervence, které nejsou 
určeny na regeneraci dolů, ale na školy, školky a další věci, které potřebují stejně tak 
na Jesenicku jako v  jiných krajích.  Chci pochválit OK, že je aktivní na jednáních, na 
kterých se potkáváme a kde jednám za Sdružení místních samospráv ČR. Je 
nutností tlačit za každou cenu, protože uhelné regiony mají velmi silný lobbing. 
Abychom nedopustili to, že hospodářsky a strukturálně postižené regiony, bude se 
rovnat uhelné regiony. Ostatně já vždycky říkám, že i na Jesenicku se těžilo zlato 
a jiné drahé kovy a opravdu není možné se dívat na to optikou krajů ani NUTS. 
Pokud se podíváme na mapku jednotlivých oblastí, která byla analyzovaná v rámci 
vytváření strategie regionálního rozvoje, každý okres, každé ORP je naprosto odlišné 
a i v rámci OK máme vnitřní periferie. Kromě Jesenicka a části Šumperska, máme 
samozřejmě Moravsko-Berounsko a další. Takže to není, tak, že bychom pořád 
mluvili, že Jesenicko, Šumpersko jsou na tom špatně, ostatní ne. Je potřeba se na to 
dívat i z hlediska nastavení evropských fondů. Kraj bohužel v tomto programovacím 
období nemá žádné možnosti, jak ovlivnit směřování evropských peněz. Měli bychom 
se snažit, aby v budoucím období nastavení bylo takové, aby opravdu šlo do 
potřebných regionů a ne na úrovni krajů, ale na nižší úrovni. Dnes jde do 
připomínkovacího řízení Strategie regionálního rozvoje, která bude základem pro 
intervence z evropských i jiných zdrojů, tak abychom to opravdu neustále opakovali, 
všechny organizace, které můžeme připomínkovat, potom i v rámci nastavení 
budoucího programovacího období. Jsme v kontaktu s vedením kraje, s panem 
hejtmanem, s Ing. Novotnou, OSR, koordinujeme aktivity. Ale opravdu se musíme 
silně hlásit o slovo, protože se může stát, že všechny prostředky, které jsou určeny 
pro hospodářsky postižené regiony, vyberou pouze uhelné regiony, které na tom 
mnohdy v mnoha oblastech jsou daleko lépe. 
 
B. Kolečkářová dotázala se, na koho se můžu obrátit Zahradníčka nebo pana 
ohledně místního nádraží v Prostějově. 
 
L. Okleštěk: Ohledně místního nádraží v Prostějově bych doporučoval se obrátit na 
primátora města Prostějova. 
 
B. Kolečkářová: Dobře, a v návaznosti na SŽDC i pan náměstek Zahradníček by 
mohl poradit kvůli majetku.    
 
L. Okleštěk: Z hlediska odboru dopravy pan náměstek Zahradníček. 
 
 
L. Okleštěk: Jen krátce se vyjádřím k tématům, která zazněla. Také čtu zprávy ČTK, 
paní senátorko, které zhruba před měsícem upozornily na HDP OK a na analýzu 
růstu nebo progrese HDP v České republice. Je třeba říct, že ne vše může úplně 
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ovlivnit OK. Můžeme ovlivnit to, že budeme budovat infrastrukturu, o což se 
intenzivně snažíme, abychom sem přitáhli firmy, které by tady fungovaly a HDP 
vytvořily. Je to otázka i na Hospodářskou komoru ČR, částečně na Okresní agrární 
komoru Olomouc, ale je to otázka i na podnikatele v regionu.  Máme se snažit jim 
vytvářet prostředí tak, aby bylo srovnatelné s ostatními regiony, aby sem chtěli.  To 
vše je tématem diskusí se zahraničními i vnitrostátními návštěvami. Snažíme se 
upozornit na region, třeba i formou cestovního ruchu, abychom přivedli prostředky 
zvenčí. Rozumím tomu naprosto, ale jenom kraj to neudělá. Je smutné, že nám 
nestačí všechny prostředky, které jsou z evropských dotací. Ale dáváme je do 
projektů, které směřují k rozvoji a vývoji HDP. Budu rád, pokud vy, paní senátorko, 
nebo i ostatní zastupitelé, přijdete s tématy, která nám pomohou zvýšit HDP. Děláme 
všechny kroky pro to, abychom tady měli inovační centra. Založil se optický klastr, 
spolupracujeme s Univerzitou Palackého v Olomouci, s Vysokou školou báňskou – 
Technickou univerzitou Ostrava.  Minulý měsíc proběhlo jednání mezi mnou, 
hejtmanem Moravskoslezského kraje, rektorem Univerzity Palackého v Olomouci 
a rektorem Vysoké školy báňské – Technické univerzity Ostrava, abychom měli 
nějaké technické obory. Univerzita Palackého v Olomouci akreditovala jeden 
technický obor, je to průmyslový design. Dva roky bude studium probíhat v Olomouci 
a dva roky v Ostravě.  Připravuje se akreditace dalších studijních oborů. Snažíme se 
směřovat prostředky do vysokých škol, aby udržely lidi s potenciálem, aby se rozvíjel 
OK, abychom měli badatelské pracoviště třeba na úrovni umění, tzn., že 
podporujeme výstavbu Středoevropského fóra Olomouc. V souladu s koncepcí kraje 
a státu podnikáme kroky, aby oblast kultury a umění přivedla lidi ze zahraničí, kteří by 
tady dlouhodobě pracovali a přinesli prostředky do regionu. Snažíme se podporovat 
výstavbu jakýchkoliv center, která jsou pro inovace, ale nechceme je zdvojovat, spíš 
provazovat, aby fungoval synergický efekt. Shodli jsme se s Moravskoslezským 
krajem na spolupráci v oblasti nových technologií a v oblasti jednotlivých odborných 
pracovišť. Co se týče strukturálně znevýhodněných regionů, hodně nahlas na toto 
téma mluvím. Odbor strategického rozvoje mi poskytuje špičkové materiály, kde 
máme také mapky zasažených území. Olomoucký kraj tam hodně trpí. Jenže restart 
se vztahuje pouze na restart po těžební činnosti, že zasahuje celý region, tak to už je 
jiný problém. To nám vadí. Chtěli bychom, abychom podporovali znevýhodněné 
regiony podle hospodářských výsledků. Vše je vidět na podkladech, které mám 
z OSR. Pracujeme s těmi materiály a snažíme se vyvíjet tlak na to, abychom dostali 
prostředky do regionu. Na druhé straně paradoxem je, že Ostrava se stává metropolí 
a mají právě znevýhodněný region, samozřejmě ne na území Ostravy. Ale děkuji, 
paní senátorko, za iniciativu a odprezentování. Pokud budete mít podněty, které by 
nás posunuly směrem ke zlepšení HDP v OK, budu za ně velmi rád a budu je 
zkoušet realizovat. Jen upozorňuji, že to je dlouhodobý proces. Pracujeme 
s materiály, Odbor strategického rozvoje kraje analyzuje všechny činnosti, bavíme se 
na toto téma na poradách vedení, každé naše rozhodnutí, i třeba objem finančních 
prostředků, zvažujeme, aby to mělo smysl, aby to navazovalo, takže infrastruktura, 
školství, podpora podnikání. Nebráním se jakýmkoli diskusím, které přinesete na 
půdu OK. Rád problematiku s vámi prodiskutuji a eventuálně přenesu na porady 
vedení.   
 
 
L. Okleštěk: Vzhledem k tomu, že se nikdo další do diskuze nehlásí, dovolte mi, 
abych vás informoval o akcích, které proběhnou: 
15. 3. 2019 Reprezentační ples Olomouckého kraje 
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19. 3. 2019 vyhodnocení Zlatého erbu 2019 
25. 3. 2019 vyhlášení Stavby roku 2018 Olomouckého kraje  
28. 3. 2019 Pedagog Olomouckého kraje pro rok 2019 v RCO. 
Další zasedání ZOK se bude konat 29. 4. v 10 hod. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
 
 
Ladislav Okleštěk ukončil zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje v 13:15 hod. 
 
 
 
Přílohou tohoto zápisu je dokument „Usnesení z 14. zasedání Zastupitelstva 
Olomouckého kraje konaného dne 25. 2. 2019“ a přehled jmenovitého hlasování 
o jednotlivých usneseních. 
 
 
 
 
V Olomouci dne: 5. 2. 2019 
Zapsala:  Jolana Dulovczová 
 
 
 
 
     
          
         ………………………………. 
                 Ladislav Okleštěk 
         hejtman Olomouckého kraje 
 
Ověřovatelé zápisu: 
 
 
 
 
 
 
 
…………………………………….. .                     ………………………………………. 
       Ing. Hana Mazochová                                              Bc. Pavel Šoltys, DiS. 
       členka zastupitelstva                                                 náměstek hejtmana 
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…………………………………….. .                     ………………………………………. 
     Ludvík Šulda, BBA                                                Mgr. Ivo Slavotínek 
          člen zastupitelstva                                                 člen zastupitelstva 
 
 
 
 
 
 
…………………………………….. .                     ………………………………………. 

Ing. Tomáš Müller     Ing. Mgr. Martin Kučera, MPA, MBA 
       člen zastupitelstva                                                   člen zastupitelstva 

 
 
 
 
 
 
…………………………………….. .                      
          Mgr. Stanislav Kaláb                               
            člen zastupitelstva                                                 
 
 


